
  

Sammanträdesprotokoll 
2022‐11‐28 

 

Kommunfullmäktige 

Tid:  Måndagen den 28 november 2022 kl. 09:00‐17:00 

Plats:  Fullmäktigesalen, Rådhusesplanaden 6 A 

Beslutande:  Se separat lista 

Övriga deltagare:  Se sidan två 

Utses att justera:  Carin Nilsson (S) och Igor Hell (M)   
  

 

Sekreterare:  Digital signatur         §§ 195–213 

  Tomas Jakobsson 

 

Ordförande:  Digital signatur       

  Marie‐Louise Rönnmark  

 

Justerare:  Digital signatur 

  Carin Nilsson 

 

Justerare:  Digital signatur 

  Igor Hell   

 

 

  BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
 

Organ:  Kommunfullmäktige 

 

Sammanträdesdatum:  2022‐11‐28 

 

Anslaget har satts upp:  2022‐12‐05 

 

Anslaget tas ner:  2022‐12‐27 

 

Förvaringsplats:  Kommunledningsstaben, nämndskansliet 

 

Underskrift:  Digital signatur 
  Therese Stellén

§ 201 justeras omedelbart 



Närvarologg för ordinarie ledamöter 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 28 november 2022 klockan 17:00:30. 

Ledamot Logg 

Marie-Louise Rönnmark ordf. (S) Ankom kl. 09:05 (p2) 

Alireza Mosahafi 1:e vice (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Jan-Olov Carlsson 2:e vice (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Hans Lindberg (S) Ankom kl. 09:06 (p2) 

Anders Ågren (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Janet Ågren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Ulrik Berg (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Mattias Larsson (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:04, utgår kl. 13:56 (p12), Julia Algotsson ers. kl. 13:57 (p12) 

Lars Forsgren (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Arvid Lundberg (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Bore Sköld (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Mikael Berglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Kjerstin Widman (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Christina Bernhardsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Maria Lindvall (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Jan Hägglund (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Veronica Kerr (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Peter Vigren (S) Ankom kl. 09:07 (p2) 

Rebecca Sellstedt (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Maja Westling (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Igor Hell (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Moa Brydsten (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Mikael Jonsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Tomas Wennström (S) Ankom kl. 09:07 (p2) 

Carin Nilsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Elmer Eriksson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Nils Seye Larsen (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Ellen Ström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Andreas Lundgren (S) 
Deltar i upprop 1 kl. 09:04, utgår kl. 14:57 (p14), Charlotta Westerlund ers. kl. 14:57 
(p15) 

Marianne Löfstedt (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Anna-Karin Sjölander (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Helena Smith (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04, utgår kl. 16:44 (p19) 

Daniell Andersson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Carin Conradsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Madelene Nord (M) Greger Knutsson ers. kl. 09:08 (p2) 

Tichaona D Maphosa (S) Ankom kl. 09:09 (p2) 

Maria Nilsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Mariam Salem (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Per-Erik Johansson (S) Håkan Johansson ers. kl. 09:09 (p2) 

Anders Norqvist (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Åsa Bäckström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Rebecka Jakobsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Joline Göttfert (M) Lotta Holmberg ers. kl. 09:10 (p2) 

Agneta Björk (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:04, utgår kl. 13:03 (p6), Davis Kaza ers. kl. 13:51 (p8) 

Anders Sellström (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Fredrik Rönn (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Lena Karlsson Engman (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Jan Lundberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  



 

Ledamot Logg 

Lena Andersson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Liv Zetterberg (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Ali Yasin Dahir (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Anders Hägglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Stefan Nordström (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Wilhelm Wikberg (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Lars Brännström (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Elin Nejne (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Lennart Arvidsson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Robert Axebro (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Gunnar Dahlberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Gunilla Berglund (M) Mikael Thyni ers. kl. 09:10 (p2) till kl. 13:22 (p7), ord. ankom kl. 13:22 (p7) 

Beatrice Årebrand (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Linda Lotare (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:04  

Mehrana Bassami (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:04, utgår kl. 13:04 (p6), Ari Leinonen ers. kl. 13:22 (p7) 

Emma Vigren (S) 
Deltar i upprop 1 kl. 09:04, utgår kl. 16:21 (p18), Anneli Andersson ers. kl. 16:21 
(p18) 

Hanna Lundin Jernberg (L) Ankom kl. 09:11 (p2) 

 



Närvarologg för ersättare 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 28 november 2022 klockan 17:00:30. 

Ersättare Logg 

* Håkan Johansson (S) Ankom kl. 09:09 (p2) 

* Anneli Andersson (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Jens Backman (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Pär Berglund (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Patrik Esperi (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Jannice Persson (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Ari Leinonen (S) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Charlotta Westerlund (S) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Novalie Lilja (S) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Greger Knutsson (M) Ankom kl. 09:08 (p2) 

* Lotta Holmberg (M) Ankom kl. 09:10 (p2) 

* Mikael Thyni (M) Ankom kl. 09:10 (p2) 

* Åsa Ågren Wikström (M) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Leif Lundgren (M) Ankom kl. 10:42 (p2) 

* Josefin Gustafsson (M) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Sven-Olov Edvinsson (C) Ankom kl. 09:13 (p2), utgår kl. 13:57 (p12) 

* Julia Algotsson (C) Ankom kl. 09:13 (p2) 

* Solveig Granberg (C) Ankom kl. 09:13 (p2) 

* Alf Molin (L) Ankom kl. 09:13 (p2) 

* Wilma Hvirfvel (L) Ankom kl. 09:13 (p19) 

* Johan Stål (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Tobias Holmbom (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Rebecca Lagerstedt (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Abdi Hanad (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Lars Nilsson (SD) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Davis Kaza (AP) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Patrik Brännberg (AP) Ankom kl. 09:14 (p2) 
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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Mattias Mitz, presskommunikatör 

Lennart Nilsson, kommunjurist 

Eric Lindström, kommunjurist 
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§ 195 

 

Diarienr: KS‐2022/00076 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Carin Nilsson (S) och Igor Hell (M) 

 

att digital justering äger rum måndag 5 december kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 
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§ 196 

 

Diarienr: KS‐2021/01098 

Antagande: Åtgärdsprogram för Umeå kommuns 

miljömål 2022‐2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att anta Åtgärdsprogram för Umeå kommuns miljömål 2022–2025 

inklusive Mattias Larssons (C) ändring och tillägg. 

 
Protokollsanteckning 
Lars Forsgren (SD). På omröstningen om miljöplan hade vi Maria Nilsson 
(SD) och Mikael Jonsson (SD) som röstade fel.  
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna och Veronica Kerr för Kristdemokraterna 
reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

Ärendebeskrivning 

Åtgärdsprogram för Umeå kommuns miljömål 2022–2025 har tagits fram 

utifrån de uppdrag kommunfullmäktige gav när miljömålen antogs i 

februari 2020: 

 att ta fram ett åtgärdsprogram för de lokala miljömålen 

 att i åtgärdsprogrammet för de lokala miljömålen avseende 
klimatavsnittet beskriva i vilken takt arbetet behöver genomföras så att 
det sker i enlighet med Parisavtalet. 

 

Åtgärderna i programmet har tagits fram i dialog med berörda 

förvaltningar och kommunala bolag.  

 

En del av Umeå kommuns åtgärder som rör miljö och klimat finns inte med 

i åtgärdsprogrammet. Det beror på att det också finns andra redan 

beslutade dokument och program som också styr kommunens arbete på 

miljö‐ och klimatområdet. 
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Grunden för genomförandet av åtgärdsprogrammet är att alla 

verksamheter inom Umeå kommun ansvarar för att ta med åtgärderna i 

programmet in i sin egen verksamhetsplanering. Uppföljning och eventuell 

omarbetning ska ske varje år. Efter 2025 ska miljömålen ses över och vid 

behov uppdateras eller ändras.    

 

Remiss och samrådsredogörelse 

Ett första förslag på Åtgärdsprogram för Umeås kommuns miljömål 2022–

2025 skickades ut på remiss under perioden 2021‐12‐21 ‐‐ 2022‐02‐28. 

Samtliga remissynpunkter har sammanställts i en samrådsredogörelse 

tillsammans med en övergripande sammanställning av synpunkterna och 

kommunens kommentarer. Några genomförda ändringar i programmet 

efter remissen:  

 Antalet åtgärder har minskats till färre åtgärder per temaområde för att 
fokusera på åtgärder med störst effekt. 

 Åtgärder har omformulerats för att vara så konkreta som möjligt. 

 Åtgärder för de kommunala bolagens ingår och bolagen anges som 
samarbetspart. 

 Avsnittet ”Skog, stadsträd och klimatet” med kort beskrivning om 
skogens roll för klimatet lyfts ut ur dokumentet. Orsaken är att det är 
ett informationsavsnitt och åtgärdsprogrammet har renodlats för att 
endast innehålla åtgärder. 

 

Följande avsnitt har lyfts ut från dokumentet och kommer redovisas på 

Umeå kommuns hemsida i stället:   

 Hållbarhetsarbete inom Umeå kommunkoncerns bolag och nämnder. 

 Klimatnuläge i Umeå kommun – Det här vet vi om Umeås utsläpp. 

 Scenarier för klimatmålen 

 Utsläpp för Umeå kommunkoncern 

 Metodbeskrivningar 

 Effektbedömning av nuvarande trafikprogram 

 Skog, stadsträd och klimatet 
 

Efter ändringarna finns i den slutgiltiga versionen av åtgärdsprogrammet 

de högst prioriterade åtgärderna med den största bedömda effekten i 

förhållande till uppskattade kostnader. Särskilt stor vikt har fästs vid 

åtgärder för att minska klimatpåverkan. 
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Beslutsunderlag 

 Åtgärdsprogram för Umeås kommuns miljömål 2022–2025 rev KS 
221115 

 Åtgärdsprogram för Umeå kommuns miljömål 2022–2025 – 
samrådsredogörelse 

 Bilaga 1 Koldioxidbudget 2020‐2040 Umeå kommun 

 Bilaga 2 Fördjupning och metodbeskrivningar 

Beredningsansvariga 

Annika Myrén, Övergripande planering 

Katharina Radloff, Övergripande planering 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Tilläggsyrkanden 
Janet Ågren (S) ‐ Att vid den årliga uppföljningen och revideringen av 
Åtgärdsprogram för Umeå kommuns miljömål komplettera med fler 
åtgärder för att nå högre grad av måluppfyllelse på klimatavsnittet.  
 
Att inom ramen för programstyrningen och den årliga uppföljningen ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att för målområde 4 Klimatneutrala Umeå 
arbeta med dialog och samverkan under året, dels utifrån 
åtgärdsprogrammet men också utifrån omvärldsspaning såväl nationellt 
som internationellt för att kunna öka takten på klimatomställningen.  
 
Att göra en redaktionell ändring under avsnittet ”Så här läser du 
åtgärdsprogrammet” så att det framgår att identifierade åtgärder är de 
som ansetts ge mest effekt under respektive område.  
 
Att göra en redaktionell ändring under avsnittet ”Biologisk mångfald” och 
åtgärden Utreda hur kommunen kan öka andelen ekologiska 
närproducerade livsmedel inom de egna verksamheterna genom Forslunda 
med att lägga till Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden (Gymnasiet) 
som ansvarig.  
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. Därefter ställer 
ordföranden bifall mot avslag till ovan föreslagna tillägg. Planerings‐
utskottet bifaller dessa tillägg.  
 
Särskilt uttalande 
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Anders Ågren (M) deltar ej i beslutet. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 2022‐10‐18 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M), Anders Norqvist (L), Veronica Kerr 

(KD) och Nils Seye Larsen (MP) – bordläggning 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och frågar om 

ärendet ska bordläggas eller avgöras idag. Kommunstyrelsen beslutar att 

bordlägga ärendet. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 2022‐11‐15 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) ‐ att bifoga de avsnitt som lyfts ut ur Åtgärdsprogram för 

Umeå kommuns miljömål, som fanns i den tidigare remissutgåvan, och 

lägga till dem som bilaga (klimatnuläge inom Umeå kommun, utsläpp för 

Umeå kommunkoncern, effektbedömning av nuvarande transportprogram, 

scenarier för klimatmålen, skog, stadsträd och klimatet, samt metoder).  

‐att i samband med den årliga uppföljningen och revideringen av 

Åtgärdsprogram för Umeå kommuns miljömål göra en översyn av 

bedömningen av klimateffekterna av olika åtgärder under klimatavsnittet.  

 

‐att Åtgärdsprogram för Umeå kommuns miljömål kompletteras med 

aktuell koldioxidbudget som analysverktyg, vilken uppdateras i samband 

med den årliga uppföljningen och revideringen av åtgärdsprogrammet. 

 

Anders Ågren (M) – 1) I första hand återremiss:  

Åtgärderna måste kompletteras med tydliga kostnadsberäkningar innan 

kommunfullmäktige tar ställning till förslagen. Kostnaden för att 

genomföra samtliga föreslagna åtgärder kommer att vara betydande och få 

konsekvenser för kommunens verksamhet. Det är exempelvis en avsevärd 

skillnad om en enskild åtgärd kostar 25 miljoner kr eller 250 miljoner kr att 

genomföra. Det måste också redovisas tydligare bedömningar av 

effekterna på miljö och klimat än bedömningen ”liten”, ”mellan” eller 

”stor”. Då är det enklare att bedöma vilka åtgärder som ger störst effekt för 
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miljö och klimat per satsad krona. Avslutningsvis måste avsnittet om 

skogen redovisas i åtgärdsprogrammet. Vi vet sedan tidigare att skogens 

förmåga till kolinlagring är betydande, och enligt uppgifter redovisade i 

fullmäktige så skulle det motsvara omkring 70 procent av de totala 

utsläppen inom Umeå kommuns gränser. Vid arbetet med miljö‐ och 

klimatmålen så angavs att detta skulle lyftas in i samband med arbetet med 

det efterföljande åtgärdsprogrammet. Men det redovisas alltså fortfarande 

inte och det är en brist.  

2) Om återremissen faller, så yrkar vi avslag på följande åtgärdspunkter: 

Sid. 12 Genomförande av stadsutvecklingsprogram som omfattar 

omvandling av tidigare trafikleder i centrum, tydlig prioritering av hållbara 

färdsätt framför biltrafik, ex. cykelbanor och BRT, innanför ringleden. 

Sid. 12 Upprätta mobilitetsnorm som ersättning till dagens 

parkeringsnorm.   

Sid. 13 Uppdatera kommunens resepolicy, så att den bidrar till fossilfria 

resor och minskad klimatpåverkan samt följ upp att den efterlevs. 

Sid. 19 Utveckla beräkningsmetod för konsumtionsbaserade utsläpp från 

Umeå kommunkoncern 

Sid. 25 Stryk åtgärden: Öka andelen ekologiska livsmedel inom kommunens 

verksamheter. 

Ändringsyrkande: 

Sid. 25 Stryk orden ”ekologiska och” i åtgärden: Utreda hur kommunen kan 

öka andelen ekologiska och närproducerade livsmedel inom de egna 

verksamheterna genom Forslunda.  

 

Veronica Kerr (KD) – bifall till moderaternas återremissyrkande och 

ändringsyrkande 

 

Robert Axebro (C) – bifall till socialdemokraternas tilläggsyrkande och 

moderaternas återremissyrkande 

‐ändringsyrkande sid 25: Ändra miljöeffekt från medel till stor på åtgärden 

om att öka andelen lokala livsmedel inom kommunens verksamheter. 

 

Bore Sköld (V) – bifall till socialdemokraternas tilläggsyrkande 

 

Lars Forsgren (SD) ‐ återremiss 
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Nils Seye Larsen (MP) ‐bifall till socialdemokraternas tilläggsyrkande 

 

Anders Norqvist (L) ‐ 1) I första hand yrkas återremiss enligt moderaternas 

förslag. 

2) Om återremissen faller, så yrkar vi avslag på följande åtgärdspunkter: 

Om våra klimatmål under rubriken Klimat – Vi ska minska vår 

klimatpåverkan och vara fossilfria 

Kommentarer: Klargör hur årtalen i de olika punkterna för Umeå kommuns 

klimatmål stämmer med våra svenska nationella mål. Det är väsentligt att 

åtgärderna i programmet tar upp sådana förslag som Umeå kommun de 

facto har möjlighet att påverka. 

Sid 9 

punkt 3 om konsumtionsbaserade utsläpp stryks.  

Nuvarande lydelse:  Umeås konsumtionsbaserade klimatpåverkan minskar 

till 2 ton CO2‐ekvivalent per person till år 2040 och 1 ton till år 2050.  

Kommentar: Detta uttrycker en vision för hela kommunens konsumtion 

inte mål som kommunens förvaltning har möjlighet eller myndighet att 

åtgärda.  

punkt 4 om transporternas klimatpåverkan har nuvarande lydelse: 

Transporternas klimatpåverkan i Umeå ska minska. Det ska ske genom att 

drivmedlen är fossilfria år 2030 och att det hållbara resandet ökar 

Föreslagen ny lydelse: Transporternas klimatpåverkan i Umeå ska minska i 

största möjliga utsträckning”. Andra meningen stryks.  

Kommentar: Fossilfria bränslen är inget kommunen har möjlighet att få 

fram eller besluta om. 

Sid 10 

punkt 2 om byggnader med låg energianvändning har nuvarande lydelse:  

År 2025 har Umeå byggnader med låg energianvändning och 

miljöpåverkan. (Mål för God bebyggd miljö).  

Föreslagen ny lydelse: År 2025 har Umeå kommuns byggnader låg 

energianvändning och miljöpåverkan. (Mål för God bebyggd miljö). 

punkt 3 om luften i Umeå har nuvarande lydelse:  

År 2040 är luften i Umeå är så ren att människors hälsa samt djur, växter 

och kulturvärden inte skadas. (Mål för God bebyggd miljö: exempelvis 

trafikåtgärder för att minska klimatpåverkan är även viktiga för att få ner 

luftföroreningshalterna) 
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Föreslagen ny lydelse: År 2040 är luften i Umeå är så ren att påverkan på 

människors hälsa samt djur, växter och kulturvärden sker i så liten 

utsträckning som möjligt. (Mål för God bebyggd miljö: exempelvis 

trafikåtgärder för att minska klimatpåverkan är även viktiga för att få ner 

luftföroreningshalterna). 

Om våra mål för transporter under rubriken ” Program för ett 

klimatneutralt Umeå 2040” 

Sid 12, grönt rutnät 

rad 2 om omvandling av trafikleder har nuvarande lydelse:  

Genomförande av stadsutvecklingsprogram som omfattar omvandling av 

tidigare trafikleder i centrum, tydlig prioritering av hållbara färdsätt 

framför biltrafik, ex. cykelbanor och BRT, innanför ringleden. 

Förslag: ta bort ordet ”tidigare”.  

Kommentar: Gatorna i fråga för omvandlingen är även efter detta 

fortfarande trafikleder. 

rad 4 om att upprätta en mobilitetsnorm som ersättning till dagens 

parkeringsnorm.  

Föreslår att punkten stryks till förmån för nuvarande reglering. Risk för att 

detta påverkar tillgängligheten negativt och därmed blir försvårande för 

personer med funktionsnedsättningar. 

Om våra mål för cirkulär ekonomi  

Sid 18, grönt rutnät 

rad 3 har nuvarande lydelse:  

Utveckla cirkulära handelsplatser (digitala och fysiska) 

Föreslår att punkten stryks.  

Kommentar: Denna typ av handelsplatser har redan utvecklats i både 

digitala och fysiska tjänster ute bland medborgare i samhället som 

omfattar kommunen. Umeå kommun bör inte konkurrera med dessa 

handelsplatser. 

Om våra mål för biologisk mångfald 

Sid 21 

punkt 1 har nuvarande lydelse:  

2025 ska arealen brukad jordbruksmark, betesmark och kärnområden för 

rennäringen inte ha minskat jämfört med 2019 års nivå. 

Föreslår att punkten stryks.  

Kommentar: Detta mål handlar i stort sett uteslutande om privatägd mark 

och således inget kommunen har rådighet över. 
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punkt 2 har nuvarande lydelse: Senast år 2025 erbjuds minst 50 procent 

lokalproducerade livsmedel inom kommunens verksamheter och bolag. 

(Med lokalproducerade livsmedel avses livsmedel som producerats i de 

nordligaste länen; Norrbotten, Västerbotten, Jämtland och Västernorrlands 

län, och Österbotten.) 

Föreslagen ny lydelse: Senast år 2025 erbjuds minst 50 procent hållbart 

producerade livsmedel inom kommunens verksamheter och bolag.  

Kommentar: Med ändrad definition omfattas de orter som räknas upp 

inom parentesen och hänsyn till andra faktorer än avståndet till dessa, som 

är positiva för miljö och klimat, kan tas vid inköp och upphandling hos 

Umeå kommuns verksamheter. 

punkt 3 har nuvarande lydelse: Senast år 2025 erbjuds 50 procent 

ekologiska livsmedel i kommunens verksamheter. 

Föreslår att punkten stryks.  

Kommentar: hänvisning till punkt 2 ovan om hållbart producerade 

livsmedel. 

punkt 5 har nuvarande lydelse: Senast 2040 sköts alla utpekade natur‐ och 

rekreationsområden efter en mångbruksplan så att deras värden bevaras 

och tillgängliggörs. 

Föreslagen ny lydelse: Senast 2040 förvaltas alla utpekade natur‐ och 

rekreationsområden efter en mångbruksplan så att deras värden bevaras 

och tillgängliggörs. 

Kommentar: Ordet ”sköts” byts ut mot ”förvaltas” för att tillämpa en något 

mer adekvat terminologi för skötsel av skog. 

punkt 7 har nuvarande lydelse: 2025 är andelen av kommunens skogar 

med klassning Naturvård orörd (NO) och Naturvård skötsel (NS) 

sammanlagt 20 procent och säkerställer en ekologisk funktion. Andel skog 

som brukas med hyggesfria metoder ökar. 

Föreslagen ny lydelse: Kommunens skogar förvaltas på sätt som maximerar 

klimatnyttan och säkerställer den biologiska mångfalden. 

Kommentar: Målet är svårt att begripa. En förenkling av målet där klassning 

av naturskydd tas bort är önskvärd.  

Val av metod för skogens förvaltning bör, av olika anledningar, vara 

teknikneutralt. 

Hyggesfritt skogsbruk påverkar utsläpp och innebörden av denna teknik 

har en underliggande brandförsvarsaspekt som måste tas hänsyn till. 
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Dessa kommentarer tas även med till föreslagna åtgärder för hållbart 

skogsbruk på sidorna 30‐31, rosa rutnät. 

Punkt 8 har nuvarande lydelse: Senast 2025 har alla grundskolor tillgång till 

skolskog och odlingsmöjligheter. 

Tillhörande texter om skolskog beskriver Naturskolans pedagogik och 

bakgrund. Ytterligare mål för skolskog återfinns längre fram i dokumentet. 

Rad 1‐3, rosa rutnät, sid 31 har målen nuvarande lydelser: 

Erbjuda odlingsmöjligheter på skolgårdar och öka odlingsanvändandet. 

Ta fram riktlinjer för vad en skolskog ska innehålla. Underlaget används för 

att kartlägga nya skolskogar 

Kartlägga nya och befintliga skolskogar. 

Förslag: att punkten och tillhörande texter om skolskog ses över och 

omformuleras. 

Kommentar: Det måste vara tydligt att det är skolans/rektorernas suveräna 

val av om den pedagogiska metod som den utomhuspedagogik som 

Naturskolan innebär ska användas eller inte. Det får inte uppfattas som 

annat än att Umeå kommun vill skapa förutsättningar för de skolor som vill 

ha s.k. skolskogar att faktiskt ha tillgång till sådana platser.  

Bild sid 21‐22. Illustrationen samt text om albedoeffekten bör tas bort, 

även hänvisningen till bilden i text dessförinnan.  

Kommentar: Har inte direkt med energiflöden på jorden och åtgärder att 

göra.  

Om våra mål för att bevara brukad jordbruksmark, betesmark och 

kärnområden för rennäringen 

sid 23, rosa rutnät 

Förslag: Ordet ”implementera” bör ersätta användandet av ”utveckla”.  

Kommentar: Allt som räknas upp i målen finns redan. Kommunen behöver 

inte uppfinna hjulet på nytt.  

Sid 24, rosa rutnät 

Rad 1 har nuvarande lydelse: Utveckla rutiner och arbetssätt för kommunen 

för att uppmärksamma om en plan/ lokalisering/ planerad verksamhet 

kräver hänsyn till rennäringsintressen och dialog med berörd sameby. 

Föreslagen ny lydelse: Utveckla rutiner och arbetssätt för kommunen för 

att uppmärksamma om en plan/ lokalisering/ planerad verksamhet kräver 

hänsyn till rennäringsintressen. 
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Kommentar: Begreppet sameby bör inte användas. Enskilda renägares 

intressen riskerar att förbigås. Bättre att istället använda 

”intressent/intressenter för rennäring”. 

rad 2 har nuvarande lydelse: Utveckla rutiner för samråd och dialog som 

effektiviserar och underlättar processen för både samebyar och kommunen 

inom biosfärområdet Vindelälven‐Juhttàtahkka. Dessa bör utvecklas genom 

en gemensam workshop.  

Föreslagen ny lydelse: Utveckla rutiner för samråd och dialog för att 

beakta, effektivisera och underlätta möjligheterna till att ta hänsyn till 

rennäringens intressen inom biosfärområdet Vindelälven‐Juhttàtahkka 

Kommentar: Workshop bedöms inte som lämpligt med hänsyn till ämnets 

komplexitet, kommunens kompetens och vidd av ansvar som aktör i frågor 

om rennäring.  

Om mål för vatten och åtgärder för att skydda vattentäkter 

sid 34, blått rutnät 

rad 1 har följande lydelse: Upprätta skydd enligt miljöbalken av 

grundvattentillgångar med allmänna dricksvattentäkter som försörjer fler 

än 50 personer, eller där uttaget från vattentäkten är mer än 10 

kubikmeter per dygn. 

Förslag med kommentar: Stryk punkten. Åtgärdsförslaget är inget Umeå 

kommun kan vänta på i fem år. Tydligt ansvar i lagstiftning finns för detta. 

Om tillgänglighet till stränder 

Sid 35, blått rutnät 

rad 1 Nuvarande lydelse: Kartlägga och genomföra tillsyn av hur 

strandskyddet efterlevs längst kusten. 

rad 2 Nuvarande lydelse: Upprätta rutiner för städning av strandlinjen. 

 / Ansvarig: Fritidsnämnden (Fritid). 

Förslag med kommentar: Stryk punkten. Kartläggningar bör ske i form av 

löpande arbete hos Länsstyrelsen.  

Vidare, varför ska Fritidsnämnden städa strandlinjen, (observera – inte 

stränder)? Borde det inte vara Tekniska nämndens ansvar att utföra detta? 

Om åtgärder för avrinningsområden med rikare växt‐ och djurliv 

Sid 36, blått rutnät 

Kommentar: De åtgärder som tas upp finns redan reglerade i 

Skogsvårdslagen.  

Varför ska Fritidsnämnden ha ansvaret för punkterna 1‐3 (om dikade 

vattendrag, flottledsskador, vägtrummor och vandringshinder? 
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Om förslag för åtgärder för giftfri miljö 

Sid 44  

Punkt 1 Andelen upphandlingar med ställda miljökrav om innehåll av miljö‐ 

och hälsofarliga ämnen ska öka till 2025. 

Punkt 2 Senast år 2025 är alla skolor och förskolor samt övriga kommunala 

verksamheter som riktar sig till barn och unga i Umeå kemikaliesmarta. 

Förslag och kommentar: Stryk de båda målen punkt 1‐2. 

Precis som not 11 till punkt 2 anger så är åtgärden en självklar del av 

arbetet i verksamheten och därför bör den inte omfattas av detta program. 

Detsamma menar vi gäller punkt 1. 

Om kemikaliesmarta skolor förskolor‐ och korttidsboende 

Sid 47, grönt rutnät 

Kommentar: Det är främst rektorns ansvar att behöriga lärare gör 

inventering och utrensning enligt system, regler och riktlinjer för detta. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Därefter ställer ordföranden bifall mot avslag till planeringsutskottets 

reviderade förslag. Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 

 

Ordförande ställer bifall mot avslag till Janet Ågrens tilläggsyrkande. 

Kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till moderaternas ändringsyrkande. 

Kommunstyrelsen avslår det. 

 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till centerpartiets ändringsyrkande. 

Kommunstyrelsen avslår det. 

 

Ordförande ställer avslag mot bifall till liberalernas ändringsyrkande. 

Kommunstyrelsen avslår det. 

 

Därmed har kommunstyrelsen bifallit planeringsutskottets reviderade 

förslag med tillägg enligt Janet Ågren, se ovan. 
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Reservation 

Anders Ågren (M), Anders Norqvist (L), Veronica Kerr (KD) och Lars 

Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Anders Ågren, Hans Lindberg, Bore Sköld, 

Jan Hägglund, Åsa Bäckström, Nils Seye Larsen, Mariam Salem, Lars 

Forsgren, Maria Lindvall, Anders Sellström, Arvid Lundberg, Mattias 

Larsson, Mikael Berglund, Lars Brännström, Ellen Ström, Anders Norqvist, 

Helen Smith, Lena Andersson, Emma Vigren, Lena Karlsson Engman, Jan‐

Olov Carlsson, Marie‐Louise Rönnmark och Tichaona D Maphosa. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Hans Lindberg (S), Bore Sköld (V), Åsa Bäckström (V), Nils 

Seye Larsen (MP), Mariam Salem (MP), Arvid Lundberg (MP), Mattias 

Larsson (C), Mikael Berglund (S), Lars Brännström (MP), Ellen Ström (V), 

Helena Smith (S), Emma Vigren (S), Lena Karlsson Engman (S), Jan‐Olov 

Carlsson (V), Marie‐Louise Rönnmark (S) och Tichaona D Maphosa (S) – 

Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Anders Ågren (M), Jan Hägglund (AP), Lars Forsgren (SD), Maria Lindvall 

(L), Anders Sellström (KD), Anders Norqvist (L) och Lena Andersson (M) – I 

första hand återremiss: Åtgärderna måste kompletteras med tydliga 

kostnadsberäkningar innan kommunfullmäktige tar ställning till förslagen. 

Kostnaden för att genomföra samtliga föreslagna åtgärder kommer att vara 

betydande och få konsekvenser för kommunens verksamhet. Det är 

exempelvis en avsevärd skillnad om en enskild åtgärd kostar 25 miljoner kr 

eller 250 miljoner kr att genomföra. Det måste också redovisas tydligare 

bedömningar av effekterna på miljö och klimat än bedömningen ”liten”, 

”mellan” eller ”stor”. Då är det enklare att bedöma vilka åtgärder som ger 

störst effekt för miljö och klimat per satsad krona. Avslutningsvis måste 

avsnittet om skogen redovisas i åtgärdsprogrammet. Vi vet sedan tidigare 

att skogens förmåga till kolinlagring är betydande, och enligt uppgifter 

redovisade i fullmäktige så skulle det motsvara omkring 70 procent av de 

totala utsläppen inom Umeå kommuns gränser. Vid arbetet med miljö‐ och 

klimatmålen så angavs att detta skulle lyftas in i samband med arbetet med 
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det efterföljande åtgärdsprogrammet. Men det redovisas alltså fortfarande 

inte och det är en brist.   

 

Anders Ågren (M) och Anders Sellström (KD) – Om återremissen faller, så 

yrkar vi avslag på följande åtgärdspunkter: 

Sid. 12 Genomförande av stadsutvecklingsprogram som omfattar 

omvandling av tidigare trafikleder i centrum, tydlig prioritering av hållbara 

färdsätt framför biltrafik, ex. cykelbanor och BRT, innanför ringleden. 

Sid. 12 Upprätta mobilitetsnorm som ersättning till dagens 

parkeringsnorm.   

Sid. 13 Uppdatera kommunens resepolicy, så att den bidrar till fossilfria 

resor och minskad klimatpåverkan samt följ upp att den efterlevs. 

Sid. 19 Utveckla beräkningsmetod för konsumtionsbaserade utsläpp från 

Umeå kommunkoncern 

Sid. 25 Stryk åtgärden: Öka andelen ekologiska livsmedel inom kommunens 

verksamheter. 

Ändringsyrkande: 

Sid. 25 Stryk orden ”ekologiska och” i åtgärden: Utreda hur kommunen kan 

öka andelen ekologiska och närproducerade livsmedel inom de egna 

verksamheterna genom Forslunda.  

 

Lars Forsgren (SD) – Om återremissen faller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Maria Lindvall (L) och Anders Norqvist (L) – Om återremissen faller, så 

yrkar vi avslag på följande åtgärdspunkter: 

Om våra klimatmål under rubriken Klimat – Vi ska minska vår 

klimatpåverkan och vara fossilfria 

Kommentarer: Klargör hur årtalen i de olika punkterna för Umeå kommuns 

klimatmål stämmer med våra svenska nationella mål. Det är väsentligt att 

åtgärderna i programmet tar upp sådana förslag som Umeå kommun de 

facto har möjlighet att påverka. 

Sid 9 

punkt 3 om konsumtionsbaserade utsläpp stryks.  

Nuvarande lydelse:  Umeås konsumtionsbaserade klimatpåverkan minskar 

till 2 ton CO2‐ekvivalent per person till år 2040 och 1 ton till år 2050.  
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Kommentar: Detta uttrycker en vision för hela kommunens konsumtion 

inte mål som kommunens förvaltning har möjlighet eller myndighet att 

åtgärda.  

punkt 4 om transporternas klimatpåverkan har nuvarande lydelse: 

Transporternas klimatpåverkan i Umeå ska minska. Det ska ske genom att 

drivmedlen är fossilfria år 2030 och att det hållbara resandet ökar 

Föreslagen ny lydelse: Transporternas klimatpåverkan i Umeå ska minska i 

största möjliga utsträckning”. Andra meningen stryks.  

Kommentar: Fossilfria bränslen är inget kommunen har möjlighet att få 

fram eller besluta om. 

Sid 10 

punkt 2 om byggnader med låg energianvändning har nuvarande lydelse:  

År 2025 har Umeå byggnader med låg energianvändning och 

miljöpåverkan. (Mål för God bebyggd miljö).  

Föreslagen ny lydelse: År 2025 har Umeå kommuns byggnader låg 

energianvändning och miljöpåverkan. (Mål för God bebyggd miljö). 

punkt 3 om luften i Umeå har nuvarande lydelse:  

År 2040 är luften i Umeå är så ren att människors hälsa samt djur, växter 

och kulturvärden inte skadas. (Mål för God bebyggd miljö: exempelvis 

trafikåtgärder för att minska klimatpåverkan är även viktiga för att få ner 

luftföroreningshalterna) 

Föreslagen ny lydelse: År 2040 är luften i Umeå är så ren att påverkan på 

människors hälsa samt djur, växter och kulturvärden sker i så liten 

utsträckning som möjligt. (Mål för God bebyggd miljö: exempelvis 

trafikåtgärder för att minska klimatpåverkan är även viktiga för att få ner 

luftföroreningshalterna). 

Om våra mål för transporter under rubriken ” Program för ett 

klimatneutralt Umeå 2040” 

Sid 12, grönt rutnät 

rad 2 om omvandling av trafikleder har nuvarande lydelse:  

Genomförande av stadsutvecklingsprogram som omfattar omvandling av 

tidigare trafikleder i centrum, tydlig prioritering av hållbara färdsätt 

framför biltrafik, ex. cykelbanor och BRT, innanför ringleden. 

Förslag: ta bort ordet ”tidigare”.  

Kommentar: Gatorna i fråga för omvandlingen är även efter detta 

fortfarande trafikleder. 



Sida 18 av 78 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2022‐11‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

rad 4 om att upprätta en mobilitetsnorm som ersättning till dagens 

parkeringsnorm.  

Föreslår att punkten stryks till förmån för nuvarande reglering. Risk för att 

detta påverkar tillgängligheten negativt och därmed blir försvårande för 

personer med funktionsnedsättningar. 

Om våra mål för cirkulär ekonomi  

Sid 18, grönt rutnät 

rad 3 har nuvarande lydelse:  

Utveckla cirkulära handelsplatser (digitala och fysiska) 

Föreslår att punkten stryks.  

Kommentar: Denna typ av handelsplatser har redan utvecklats i både 

digitala och fysiska tjänster ute bland medborgare i samhället som 

omfattar kommunen. Umeå kommun bör inte konkurrera med dessa 

handelsplatser. 

Om våra mål för biologisk mångfald 

Sid 21 

punkt 1 har nuvarande lydelse:  

2025 ska arealen brukad jordbruksmark, betesmark och kärnområden för 

rennäringen inte ha minskat jämfört med 2019 års nivå. 

Föreslår att punkten stryks.  

Kommentar: Detta mål handlar i stort sett uteslutande om privatägd mark 

och således inget kommunen har rådighet över. 

punkt 2 har nuvarande lydelse: Senast år 2025 erbjuds minst 50 procent 

lokalproducerade livsmedel inom kommunens verksamheter och bolag. 

(Med lokalproducerade livsmedel avses livsmedel som producerats i de 

nordligaste länen; Norrbotten, Västerbotten, Jämtland och Västernorrlands 

län, och Österbotten.) 

Föreslagen ny lydelse: Senast år 2025 erbjuds minst 50 procent hållbart 

producerade livsmedel inom kommunens verksamheter och bolag.  

Kommentar: Med ändrad definition omfattas de orter som räknas upp 

inom parentesen och hänsyn till andra faktorer än avståndet till dessa, som 

är positiva för miljö och klimat, kan tas vid inköp och upphandling hos 

Umeå kommuns verksamheter. 

punkt 3 har nuvarande lydelse: Senast år 2025 erbjuds 50 procent 

ekologiska livsmedel i kommunens verksamheter. 

Föreslår att punkten stryks.  
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Kommentar: hänvisning till punkt 2 ovan om hållbart producerade 

livsmedel. 

punkt 5 har nuvarande lydelse: Senast 2040 sköts alla utpekade natur‐ och 

rekreationsområden efter en mångbruksplan så att deras värden bevaras 

och tillgängliggörs. 

Föreslagen ny lydelse: Senast 2040 förvaltas alla utpekade natur‐ och 

rekreationsområden efter en mångbruksplan så att deras värden bevaras 

och tillgängliggörs. 

Kommentar: Ordet ”sköts” byts ut mot ”förvaltas” för att tillämpa en något 

mer adekvat terminologi för skötsel av skog. 

punkt 7 har nuvarande lydelse: 2025 är andelen av kommunens skogar 

med klassning Naturvård orörd (NO) och Naturvård skötsel (NS) 

sammanlagt 20 procent och säkerställer en ekologisk funktion. Andel skog 

som brukas med hyggesfria metoder ökar. 

Föreslagen ny lydelse: Kommunens skogar förvaltas på sätt som maximerar 

klimatnyttan och säkerställer den biologiska mångfalden. 

Kommentar: Målet är svårt att begripa. En förenkling av målet där klassning 

av naturskydd tas bort är önskvärd.  

Val av metod för skogens förvaltning bör, av olika anledningar, vara 

teknikneutralt. 

Hyggesfritt skogsbruk påverkar utsläpp och innebörden av denna teknik 

har en underliggande brandförsvarsaspekt som måste tas hänsyn till. 

Dessa kommentarer tas även med till föreslagna åtgärder för hållbart 

skogsbruk på sidorna 30‐31, rosa rutnät. 

Punkt 8 har nuvarande lydelse: Senast 2025 har alla grundskolor tillgång till 

skolskog och odlingsmöjligheter. 

Tillhörande texter om skolskog beskriver Naturskolans pedagogik och 

bakgrund. Ytterligare mål för skolskog återfinns längre fram i dokumentet. 

Rad 1‐3, rosa rutnät, sid 31 har målen nuvarande lydelser: 

Erbjuda odlingsmöjligheter på skolgårdar och öka odlingsanvändandet. 

Ta fram riktlinjer för vad en skolskog ska innehålla. Underlaget används för 

att kartlägga nya skolskogar 

Kartlägga nya och befintliga skolskogar. 

Förslag: att punkten och tillhörande texter om skolskog ses över och 

omformuleras. 

Kommentar: Det måste vara tydligt att det är skolans/rektorernas suveräna 

val av om den pedagogiska metod som den utomhuspedagogik som 
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Naturskolan innebär ska användas eller inte. Det får inte uppfattas som 

annat än att Umeå kommun vill skapa förutsättningar för de skolor som vill 

ha s.k. skolskogar att faktiskt ha tillgång till sådana platser.  

Bild sid 21‐22. Illustrationen samt text om albedoeffekten bör tas bort, 

även hänvisningen till bilden i text dessförinnan.  

Kommentar: Har inte direkt med energiflöden på jorden och åtgärder att 

göra.  

Om våra mål för att bevara brukad jordbruksmark, betesmark och 

kärnområden för rennäringen 

sid 23, rosa rutnät 

Förslag: Ordet ”implementera” bör ersätta användandet av ”utveckla”.  

Kommentar: Allt som räknas upp i målen finns redan. Kommunen behöver 

inte uppfinna hjulet på nytt.  

Sid 24, rosa rutnät 

Rad 1 har nuvarande lydelse: Utveckla rutiner och arbetssätt för kommunen 

för att uppmärksamma om en plan/ lokalisering/ planerad verksamhet 

kräver hänsyn till rennäringsintressen och dialog med berörd sameby. 

Föreslagen ny lydelse: Utveckla rutiner och arbetssätt för kommunen för 

att uppmärksamma om en plan/ lokalisering/ planerad verksamhet kräver 

hänsyn till rennäringsintressen. 

Kommentar: Begreppet sameby bör inte användas. Enskilda renägares 

intressen riskerar att förbigås. Bättre att istället använda 

”intressent/intressenter för rennäring”. 

rad 2 har nuvarande lydelse: Utveckla rutiner för samråd och dialog som 

effektiviserar och underlättar processen för både samebyar och kommunen 

inom biosfärområdet Vindelälven‐Juhttàtahkka. Dessa bör utvecklas genom 

en gemensam workshop.  

Föreslagen ny lydelse: Utveckla rutiner för samråd och dialog för att 

beakta, effektivisera och underlätta möjligheterna till att ta hänsyn till 

rennäringens intressen inom biosfärområdet Vindelälven‐Juhttàtahkka 

Kommentar: Workshop bedöms inte som lämpligt med hänsyn till ämnets 

komplexitet, kommunens kompetens och vidd av ansvar som aktör i frågor 

om rennäring.  

Om mål för vatten och åtgärder för att skydda vattentäkter 

sid 34, blått rutnät 

rad 1 har följande lydelse: Upprätta skydd enligt miljöbalken av 

grundvattentillgångar med allmänna dricksvattentäkter som försörjer fler 
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än 50 personer, eller där uttaget från vattentäkten är mer än 10 

kubikmeter per dygn. 

Förslag med kommentar: Stryk punkten. Åtgärdsförslaget är inget Umeå 

kommun kan vänta på i fem år. Tydligt ansvar i lagstiftning finns för detta. 

Om tillgänglighet till stränder 

Sid 35, blått rutnät 

rad 1 Nuvarande lydelse: Kartlägga och genomföra tillsyn av hur 

strandskyddet efterlevs längst kusten. 

rad 2 Nuvarande lydelse: Upprätta rutiner för städning av strandlinjen. 

 / Ansvarig: Fritidsnämnden (Fritid). 

Förslag med kommentar: Stryk punkten. Kartläggningar bör ske i form av 

löpande arbete hos Länsstyrelsen.  

Vidare, varför ska Fritidsnämnden städa strandlinjen, (observera – inte 

stränder)? Borde det inte vara Tekniska nämndens ansvar att utföra detta? 

Om åtgärder för avrinningsområden med rikare växt‐ och djurliv 

Sid 36, blått rutnät 

Kommentar: De åtgärder som tas upp finns redan reglerade i 

Skogsvårdslagen.  

Varför ska Fritidsnämnden ha ansvaret för punkterna 1‐3 (om dikade 

vattendrag, flottledsskador, vägtrummor och vandringshinder? 

Om förslag för åtgärder för giftfri miljö 

Sid 44  

Punkt 1 Andelen upphandlingar med ställda miljökrav om innehåll av miljö‐ 

och hälsofarliga ämnen ska öka till 2025. 

Punkt 2 Senast år 2025 är alla skolor och förskolor samt övriga kommunala 

verksamheter som riktar sig till barn och unga i Umeå kemikaliesmarta. 

Förslag och kommentar: Stryk de båda målen punkt 1‐2. 

Precis som not 11 till punkt 2 anger så är åtgärden en självklar del av 

arbetet i verksamheten och därför bör den inte omfattas av detta program. 

Detsamma menar vi gäller punkt 1. 

Om kemikaliesmarta skolor förskolor‐ och korttidsboende 

Sid 47, grönt rutnät 

Kommentar: Det är främst rektorns ansvar att behöriga lärare gör 

inventering och utrensning enligt system, regler och riktlinjer för detta. 
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Mattias Larsson (C) med instämmande av Hans Lindberg (S) och Mikael 

Berglund (S) – Sidan 25 i programmet: Ändra miljöeffekt från medel till stor 

på åtgärden om att öka andelen lokala livsmedel inom kommunens 

verksamheter. Tillägg: Att Umeå kommun under 2023 tar fram en rapport 

som redovisar vilka volymer CO2 som binds av skog och växande gröda 

inom Umeå kommuns gränser. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska återremitteras. Votering begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja‐röst för att återremittera ärendet. 

Nej‐röst för att avgöra ärendet idag. 

 

Omröstningsresultat 

Med 21 ja‐röster mot 43 nej‐röster, 1 som avstår från att rösta beslutar 

kommunfullmäktige att ärendet ska avgöras idag. Voteringslista. 

 

Kommunstyrelsens förslag inklusive Mattias Larssons (C) ändring och tillägg 

mot Moderaternas förslag mot Sverigedemokraternas avslagsförslag mot 

Liberalernas förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag inklusive Mattias Larssons (C) ändring och 

tillägg. 

 

Protokollsanteckning 
Lars Forsgren (SD). På omröstningen om miljöplan hade vi Maria Nilsson 
(SD) och Mikael Jonsson (SD) som röstade fel.  
 
Reservation 
Anders Ågren, för Moderaterna och Veronica Kerr för Kristdemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

 

 

 

   



Voteringslista nr. 1 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 28 november 2022 klockan 11:19:02. 
2 Antagande: Åtgärdsprogram för Umeås klimat- och miljömål 

Ledamöter Parti Kret

s 

Ersättare Ja Nej Avst Frånv 

Marie-Louise Rönnmark ordf.              (S)        1:a!1                                                X      

Alireza Mosahafi 1:e vice                (M)        1:a                                                 X        

Jan-Olov Carlsson 2:e vice               (V)        1:a                                                  X      

Hans Lindberg                            (S)        1:a                                                  X      

Anders Ågren                             (M)        1:a                                                 X        

Janet Ågren                              (S)        1:a                                                  X      

Ulrik Berg                               (M)        2:a                                                 X        

Mattias Larsson                          (C)        2:a                                                   X    

Lars Forsgren                            (SD)       1:a                                                 X        

Arvid Lundberg                           (MP)       2:a                                                  X      

Bore Sköld                               (V)        1:a                                                  X      

Mikael Berglund                         (S)        1:a                                                  X      

Kjerstin Widman                          (M)        1:a                                                 X        

Christina Bernhardsson                   (S)        1:a!1                                                X      

Maria Lindvall                           (L)        1:a                                                 X        

Jan Hägglund                             (AP)       1:a                                                 X        

Veronica Kerr                            (KD)       1:a                                                 X        

Peter Vigren                             (S)        1:a                                                  X      

Rebecca Sellstedt                        (V)        2:a                                                  X      

Maja Westling                            (C)        1:a                                                  X      

Igor Hell                                (M)        1:a                                                 X        

Moa Brydsten                             (S)        1:a!1                                                X      

Mikael Jonsson                           (SD)       2:a                                                  X      

Tomas Wennström                          (S)        2:a!1                                                X      

Carin Nilsson                            (S)        1:a                                                  X      

Elmer Eriksson                           (M)        2:a                                                 X        

Nils Seye Larsen                         (MP)       1:a                                                  X      

Ellen Ström                              (V)        1:a                                                  X      

Andreas Lundgren                         (S)        1:a!1                                                X      

Marianne Löfstedt                        (M)        1:a                                                 X        

Anna-Karin Sjölander                     (C)        2:a                                                  X      

Helena Smith                             (S)        2:a!1                                                X      

Daniell Andersson                        (V)        2:a                                                  X      

Carin Conradsson                         (S)        1:a                                                  X      

Madelene Nord                            (M)        1:a        Greger Knutsson                          X        

Tichaona D Maphosa                       (S)        2:a                                                  X      

Maria Nilsson                            (SD)       1:a                                                  X      

Mariam Salem                             (MP)       1:a                                                  X      

Per-Erik Johansson                       (S)        1:a        Håkan Johansson                           X      

Anders Norqvist                          (L)        2:a                                                 X        

Åsa Bäckström                            (V)        1:a                                                  X      

Rebecka Jakobsson                        (S)        2:a                                                  X      

Joline Göttfert                          (M)        2:a        Lotta Holmberg                           X        

Agneta Björk                             (AP)       2:a                                                 X        

Anders Sellström                         (KD)       2:a                                                 X        

Fredrik Rönn                             (C)        1:a                                                  X      

Lena Karlsson Engman                     (S)        1:a                                                  X      

Jan Lundberg                             (S)        2:a                                                  X      

Lena Andersson                           (M)        2:a                                                 X        

Liv Zetterberg                           (V)        2:a                                                  X      

Transport: 17 32 1 0 



 

Transport: 17 32 1 0 

Ledamöter Parti Kret

s 

Ersättare Ja Nej Avst Frånv 

Ali Yasin Dahir                          (S)        1:a!1                                                X      

Anders Hägglund                          (S)        2:a                                                  X      

Stefan Nordström                         (M)        2:a                                                 X        

Wilhelm Wikberg                          (SD)       2:a                                                 X        

Lars Brännström                          (MP)       1:a                                                  X      

Elin Nejne                               (S)        2:a                                                  X      

Lennart Arvidsson                        (V)        1:a                                                  X      

Robert Axebro                            (C)        2:a                                                  X      

Gunnar Dahlberg                          (S)        2:a                                                  X      

Gunilla Berglund                         (M)        2:a        Mikael  Thyni                            X        

Beatrice Årebrand                        (S)        2:a                                                  X      

Linda Lotare                             (V)        1:a                                                  X      

Mehrana Bassami                          (S)        2:a!1                                                X      

Emma Vigren                              (S)        2:a                                                  X      

Hanna Lundin Jernberg                    (L)        1:a                                                 X        

SUMMA: 21 43 1 0 
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§ 197 

 

Diarienr: KS‐2017/00892 

Policy för inköp och användning av fordon i Umeå 

kommuns verksamheter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta Policy för inköp och användning av fordon i Umeå kommuns 

nämnder och bolag 

 

att ge kommunstyrelse och kommunens bolag uppdrag och mandat att 

anta riktlinjer för fordonsanskaffning och fordonsnyttjande som utgår 

från sagda policy 

 

att ge tekniska nämnden ansvar och mandat att samordna 

fordonsanskaffning och fordonsnyttjande i Umeå kommun och att 

tekniska nämndens reglemente kompletteras med detta ansvar och 

mandat.  

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att anta förslag till Riktlinjer för leasing, inköp och användning av fordon 

inom Umeå kommun (beslutet giltigt under förutsättning att 

kommunfullmäktige fastställer Policy för inköp och användning av fordon 

i Umeå kommuns verksamheter) 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till tjänsteskrivelsen. 

Ärendebeskrivning 

I Åtgärdsprogrammet för renare luft som fastställdes av KF 2015‐05‐25, 

framgår att andelen hållbara resor inom kommunkoncernen ska öka. Som 
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en del i detta arbete har förslag till Policy för inköp och användning av 

fordon i Umeå kommuns nämnder och bolag upparbetats.  

 

Förslaget till policy innehåller väsentliga förhållningsätt/principer som ska 

vara gällande vid anskaffning och nyttjande av fordon i Umeå kommun. 

Policyn gäller för samtliga nämnder och kommunala bolag.  I förslaget till 

policy framgår även förslag till ansvarsfördelning. Tekniska nämnden 

föreslås få operativt ansvar för att samordna Umeå kommuns 

fordonsanskaffning och fordonsnyttjande, då detta är ett långsiktigt 

åtagande bör Tekniska nämndens ansvar och mandat avseende samordnad 

fordonsanskaffning och fordonsnyttjande infogas i tekniska nämndens 

reglemente.  Kommunens bolag föreslås få samma ansvar i relation till 

respektive bolags verksamhet.   

 

Kommunstyrelsen föreslås få mandat att fastställa riktlinjer för att omsätta 

och operationalisera policyns förhållningssätt och principer i nämnder och 

förvaltningar. Umeå Kommun Företag och respektive bolagsstyrelse 

föreslås få motsvarande mandat för de kommunala bolagen.   

 

Arbetet med att ta fram förslag till koncerngemensam policy samt förslag 

till riktlinjer för kommunens nämnder och förvaltningar har letts av en 

styrgrupp bestående av Förvaltningschef för teknik‐ och 

fastighetsförvaltningen, Upphandlingschef samt Ekonomidirektör.  

 

Beslutsunderlag 

Förslag till Policy för inköp och användning av fordon i Umeå kommuns 

nämnder & bolag   

 

Förslag till Riktlinjer för leasing, inköp och användning av fordon i Umeå 

kommuns nämnder och förvaltningar 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Andersson 

Dan Gideonsson 
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Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) med instämmande från Hans Lindberg (S) och Mattias 

Larsson (C) ‐ Under rubriken ”Förhållningssätt”. Ändringsyrkanden enligt 

nedan: 

‐ Stryk det sjätte stycket: ”När så är möjligt, är alternativa sätt att färdas på, 

som exempelvis en resa per fot, med cykel, kollektivtrafik eller andra 

mobilitetslösningar, alltid att föredra framför inköp av ett nytt fordon.” 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag med Anders Ågrens (M) med fleras 

ändring mot bifall till tjänsteskrivelsen. Ordföranden finner att utskottet 

bifaller tjänsteskrivelsens förslag med Anders Ågrens (M) med fleras 

ändring. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till tjänsteskrivelsen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) ‐ bifall till den ursprungliga tjänsteskrivelsen 

 

Anders Ågren (M), Robert Axebro (C) och Hans Lindberg (S) – bifall till 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag 

 

Lars Forsgren (SD) ‐ att ersätta sida 1 stycke 5 i policyn för kommunala 

fordon med: Fordon som gynnar luftkvalitet i Umeås tätort skall premieras 

vid nyinvestering. Men nyinvestering skall inte ske förrän befintliga fordon 

utnyttjat sin ekonomiska livslängd där reparationer och driftstörningar blir 

en betydande konsekvens av utebliven nyinvestering. 

‐att ta bort följande skrivelse i policy om leasingfordon: Att detta 

sammantaget för att möte kommunens mål om en fossilfri fordonsflotta 

2025 och att kostnaderna för kommunens personalbilspark inte ska öka 
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jämfört dagens nivå (de totala fordonskostnadernas andel av kommunens 

intäkter i form av skatter, generella bidrag och utjämning ska ej öka). 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till Bore Skölds förslag mot bifall till Lars Forsgrens förslag. 

Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) och Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för egna yrkanden. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Ågren, Bore Sköld, Lars Forsgren, 

Fredrik Rönn, Jan Hägglund, Veronica Kerr, Lars Brännström och Maria 

Lindvall. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M), Fredrik Rönn (C), Jan Hägglund (AP), 

Veronica Kerr (KD), Lars Brännström (MP) och Maria Lindvall (L) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till den ursprungliga tjänsteskrivelsen. 

 

Lars Forsgren (SD) – Att ersätta sida 1 stycke 5 i policyn för kommunala 

fordon med: Fordon som gynnar luftkvalitet i Umeås tätort skall premieras 

vid nyinvestering. Men nyinvestering skall inte ske förrän befintliga fordon 

utnyttjat sin ekonomiska livslängd där reparationer och driftstörningar blir 

en betydande konsekvens av utebliven nyinvestering. 

‐att ta bort följande skrivelse i policy om leasingfordon: Att detta 

sammantaget för att möte kommunens mål om en fossilfri fordonsflotta 

2025 och att kostnaderna för kommunens personalbilspark inte ska öka 

jämfört dagens nivå (de totala fordonskostnadernas andel av kommunens 

intäkter i form av skatter, generella bidrag och utjämning ska ej öka). 

Propositionsordning som godkänns 
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Kommunstyrelsens förslag mot Bore Skölds (V) förslag mot Lars Forsgrens 

(SD) förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till tjänsteskrivelsen. 

 

Beslutet ska skickas till 

Umeå kommun företag AB (UKF)     
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§ 198 

 

Diarienr: KS‐2022/00927 

Länsgemensam hjälpmedelsstrategi i Västerbotten 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att strategin gäller från 2023‐04‐01. Med denna strategi som grund finns 

rutiner och dokument som mer specifikt anger arbetssätt och rutiner för 

regionen och kommunerna.   

 

att strategin gäller till 2025‐03‐31, då uppföljning ska ske och beslut tas 

om eventuell revidering eller förlängning. 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund  

Hälso‐ och sjukvården ska bedrivas så att den uppfyller kraven på en god 

hälsa och en vård på lika villkor. I regeringsformen lyfts målsättningen att 

alla människor ska uppnå delaktighet och jämställdhet i samhället varför 

det allmänna ska motverka diskriminering av bland annat personer med 

funktionsnedsättning.  

 

Regionen och kommunerna ska i enlighet med lagstiftningen erbjuda 

habilitering, rehabilitering och hjälpmedel för personer med 

funktionsnedsättning. Sveriges nationella funktionshinderspolitik vilar på 

konventionen om rättigheter för personer med funktionsnedsättning samt 

barnkonventionen.  

 

Hjälpmedelsstrategin togs ursprungligen fram för att hitta ytterligare och 

fungerande former för samverkan med målet att nå en jämlik 

hjälpmedelsförskrivning i länet. Med utgångspunkt i den regionala 

samverkansstrukturen sågs ett behov av att uppdatera strategin utifrån nya 

förutsättningar. På uppdrag Länssamverkansgruppen har Hjälpmedelsrådet 
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reviderat Hjälpmedelsstrategin utifrån bland annat den digitala 

utvecklingen, samverkan och omställningen Nära vård.  

 

Den reviderade Hjälpmedelsstrategin ersätter den nuvarande 

Hjälpmedelsstrategin.  

Samråd vård och omsorg beslutade vid sitt sammanträde den 14 oktober 

2022 att rekommendera Region Västerbotten och de 15 kommunerna i 

Västerbotten besluta:   

 

‐ att strategin gäller från 2023‐04‐01. Med denna strategi som grund finns 

rutiner och dokument som mer specifikt anger arbetssätt och rutiner för 

regionen och kommunerna.   

 

‐ att strategin gäller till 2025‐03‐31, då uppföljning ska ske och beslut tas 

om eventuell revidering eller förlängning. 

Beslutsunderlag 

Länsgemensam Hjälpmedelsstrategi i Västerbotten. 

Rekommendation till beslut. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Skickas senast 2023‐01‐31 till sofia.ogren@regionvasterbotten.se   
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§ 199 

 

Diarienr: KS‐2014/01024 

Revidering av reglemente för Umeå kommuns 

styrelser och nämnder 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

  

att Reglemente för Umeå kommuns styrelser och nämnder revideras 

enligt följande: 

 

‐ Äldrenämndens, Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens samt För‐ 
och grundskolenämndens specifika reglementen kompletteras så att 
det av respektive reglemente framgår att dessa nämnder även ska ha 
en 2:e vice ordförande 

 

‐ För och grundskolenämndens specifika reglemente revideras så att 
begreppet särskola ersätts med anpassad grundskola 

 

‐ Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens specifika reglemente 
revideras så att begreppet särskola ersätts med anpassad 
gymnasieskola 

 

‐ Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens reglemente revideras så att 
befintlig skrivning om nämndens ansvar för mottagning av vissa 
nyanlända invandrare för bosättning nyttjas genomgående i 
nämndens reglemente.    

 

‐ Kulturnämndens specifika reglemente kompletteras så att 
kulturnämndens ansvar för den kommungemensamma 
konstsamlingen tydliggörs. 

 

‐ Tekniska nämndens reglemente kompletteras så att tekniska 
nämndens ansvar och mandat att samordna kommunens 
fordonsanskaffning och fordonsnyttjande framgår. 
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att ge berörda nämnder i uppdrag att se över och vid behov revidera 
arbets‐ och delegationsordningar i enlighet med reviderat reglemente. 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av politiska överenskommelser, lagstiftningsförändringar 

samt från nämnder/förvaltningar påtalade behov av justeringar av ansvar 

och mandat föreslås följande revideringar av Reglemente för Umeå 

kommuns styrelser och nämnder ske: 

 

Äldrenämndens, Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens samt För‐ och 

grundskolenämndens specifika reglementen kompletteras så att det av 

respektive reglemente framgår att dessa nämnder även ska ha en 2:e vice 

ordförande (i enlighet med politisk överenskommelse).  

 

För och grundskolenämndens specifika reglemente revideras så att 

begreppet särskola ersätts med anpassad grundskola i enlighet med 

begreppsförändring i ny lagstiftning som gäller from 2 juli 2023 (skollagen) 

 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens specifika reglemente revideras 

så att begreppet särskola ersätts med anpassad gymnasieskola i enlighet 

med begreppsförändring i ny lagstiftning som gäller from 2 juli 2023 

(skollagen) 

 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens specifika reglemente föreslås 

revideras så att nämndens ansvar för mottagning av nyanlända beskrivs på 

ett konsekvent sätt. I nu gällande version av reglementet förekommer två 

olika skrivningar med inbördes skillnad avseende omfattningen av 

nämndens ansvar.  I den del av reglementet där kommunfullmäktige 

fastställt nämndens grunduppdrag framgår att nämnden ska tillhandahålla 

sysselsättningsbefrämjande åtgärder samt mottagande av vissa nyanlända 

invandrare för bosättning. I ett senare avsnitt i nämndens reglemente ges 

nämnden ansvar för den kommunala mottagningen av nyanlända.  

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens reglemente föreslås därför 

revideras så att skrivning om nämndens ansvar för mottagning av vissa 

nyanlända invandrare för bosättning nyttjas genomgående i nämndens 

reglemente.    
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Kulturnämndens specifika reglemente föreslås kompletteras så att 
kulturnämndens ansvar för den kommungemensamma konstsamlingen 
tydliggörs. 
 
Tekniska nämndens reglemente kompletteras så att Tekniska nämndens 
ansvar och mandat om att samordna kommunens fordonsanskaffning och 
fordonsnyttjande framgår. 

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) ‐ att äldrenämndens och individ‐ och familjenämndens 

reglementen revideras så att nämndernas ansvar relaterar till aktuella 

benämningar på lagstiftning.  

 

att äldrenämndens reglemente kompletteras med att nämnden ansvarar 

för de uppgifter som åligger kommunen enligt Lag om vissa kommunala 

befogenheter, gällande servicetjänster till äldre (2009:47).  

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 

beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag med revideringar 

enligt ovan. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Nämnderna     
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§ 200 

 

Diarienr: KS‐2022/00528 

Revidering ‐ Arvodesregler för förtroendevalda 

mandatperioden 2023‐2026 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att revidera Arvodesregler för förtroendevalda mandatperioden 2023–

2026 enligt bilaga. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

(se reservationstext under kommunfullmäktiges beslutsordning) 

Ärendebeskrivning 

Arvodesregler för förtroendevalda mandatperioden 2023–2026 har sedan 

senaste beslutet 2022‐06‐20 reviderats med: 

 

 att lägga till 2:e vice ordförande i för‐ och grundskolenämnden, 
gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden och äldrenämnden  

 

 att ändra texten för gruppledararvode, samt 
 

 att arvodena uppräknas årligen (med samma procentsats som den 
genomsnittliga nivåhöjningen av utfallet för kommunens löneavtal 
föregående år). 

Beslutsunderlag 

Arvodesregler för förtroendevalda mandatperioden 2023–2026. 

Beredningsansvariga 

Stefan Larsson 

Tomas Jakobsson  
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Arvodeskommitténs beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Ändring: 

att texten i §9. istället lyder enligt följande: Uppdrag där den 

heltidsarvoderade utsetts av Umeå kommun anses ingå inom ramen för 

den arvoderades uppdrag, och räknas således av på arvodet mot ett 

maxbelopp på 100% arvodering. För kommunalråd gäller deras respektive 

beslutade arvodesnivåer i enlighet med detta reglemente. Politiska 

styrelseuppdrag, eller andra förtroendeuppdrag från annan svensk 

myndighet bör räknas av på arvodet i likhet med de av Umeå kommun. 

Detta åvilar den förtroendevalda själv att rapportera in och reglera med 

lönekontoret.  

att reglementet revideras utifrån att en 100% arvodering för 

förtroendevalda i Umeå kommun motsvarar 80% av inkomstbasbeloppet, 

vilket för 2023 skulle innebära en månadsinkomst på 59 440 kr. 

att 100% som maxbelopp för en heltidsarvoderad även gäller för 

kommunalråden. 

att arvodet för kommunala bolags ordförande aldrig överstiger 25% 

arvodering. 

att arvodet för kommunala bolags vice ordförande utgår. 

 

Mattias Larsson (C), Hans Lindberg (S) och Janet Ågren (S) – Bifall till 

tjänsteskrivelsens förslag inklusive följande ändringar och tillägg: 

 

Tjänsteskrivelsen tredje punktsatsen: ”årlig uppräkning (med den 

procentsats av den genomsnittliga nivåhöjningen av utfall av kommunens 

avtal föregående år).” ändras till: ”Arvodena uppräknas årligen (med 

samma procentsats som den genomsnittliga nivåhöjningen av utfallet för 

kommunens löneavtal föregående år).” 

 

I förslaget till Arvodesregler 

Sidan 8, § 8  

Rubriken: Begränsat arvode till ordförande, vice ordförande samt specifikt 

andre vice ordförande i kommunfullmäktige 

Ändras till: Begränsat arvode till ordförande samt vice ordförande. 

 

Sidan 10, 1. Årsarvode  
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Texten: Årsarvodet för hel‐ och deltidsarvoderade följer löneutvecklingen 

för anställda. Uppräkning av årsarvodet sker från och med den 1 januari 

varje år med den procentsats av den genomsnittliga nivåhöjningen av utfall 

av kommunens avtal under föregående år. 

Ändras till: Årsarvodet för hel‐ och deltidsarvoderade följer 

löneutvecklingen för anställda. Arvodena uppräknas årligen, från 1 januari, 

med samma procentsats som den genomsnittliga nivåhöjningen av utfallet 

för kommunens löneavtal föregående år. 

 

Sidan 11, 3. Ersättning för förlorad arbetsinkomst  

Texten: Uppräkning av maxbeloppet sker från och med den 1 januari varje 

år med den procentsats av den genomsnittliga nivåhöjningen av 

kommunens avtal under föregående mål.  

Ändras till: Maxbeloppet följer löneutvecklingen för anställda. Beloppet 

uppräknas årligen, från 1 januari, med samma procentsats som den 

genomsnittliga nivåhöjningen av utfallet för kommunens löneavtal 

föregående år. 

 

Sidan 12, 4. Ersättning för sammanträde och förrättning 

Texten: Uppräkning av sammanträdes‐ och förrättningsersättning sker från 

och med den 1 januari varje år med den procentsats av den genomsnittliga 

nivåhöjningen av utfall av kommunens avtal under föregående år.  

Ändras till: Uppräkning av sammanträdes‐ och förrättningsersättning följer 

löneutvecklingen för anställda. Beloppet uppräknas årligen, från 1 januari, 

med samma procentsats som den genomsnittliga nivåhöjningen av utfallet 

för kommunens löneavtal föregående år. 

 

Sidan 16 Ersättning till revisorer i bolagen 

Tabellen med de olika bolagskoncernerna kompletteras med: 

Umeå Hamn AB, Ersättning: 8092 kr. 

Texten: Uppräkning av arvodet sker från och med 1 januari varje år med 

den procentsats av den genomsnittliga nivåhöjningen av utfall av 

kommunens avtal under föregående år.  

Ändras till: Arvodet följer löneutvecklingen för anställda. Beloppet 

uppräknas årligen, från 1 januari, med samma procentsats som den 

genomsnittliga nivåhöjningen av utfallet för kommunens löneavtal 

föregående år. 
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Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag inklusive ändringar och tillägg från 

Mattias Larsson (C) med flera mot Bore Skölds (V) förslag. Ordföranden 

finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag inklusive ändringar 

och tillägg från Mattias Larsson (C) med flera.  

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Motivering: §9 behandlar sidoinkomster för heltidsarvoderade. Där 

framgår att inga avdrag på arvodet görs för uppdrag där den 

förtroendevalda är utsedd av Umeå kommun eller exempelvis SKR. 

Därutöver gäller samma sak för styrelseuppdrag, och statliga uppdrag eller 

utredningar. Vänsterpartiet är av uppfattningen att en heltidsarvoderad 

politiker för Umeå kommun ska förväntas arbeta med sitt uppdrag på 

heltid, och därför bör ytterligare sidouppdrag den förtroendevalda tar sig 

an räknas av på arvodet, då det inte ingår inom det heltidsarvoderade 

uppdragets arbetsuppgifter. Vi kan inte förvänta oss, eller uppmuntra att 

våra politiker ska jobba mer än vad vi beslutat anses som heltid.  

 

Beloppsbilaga. Motivering: Årsarvode 1. Vänsterpartiet är av uppfattningen 

att ingen politiker ska arbeta mer än heltid, vilket då ska motsvara en 100% 

arvodering. Vidare tycker vi att Umeå kommun ska sänka politikerlönerna 

för att mer avspegla de kommuninvånare vi företräder. Idag har Umeå 

kommun landet tredje högsta arvoden för politiker, trots att vi ligger på 

80e plats i landet vad gäller medianinkomst. 

 

Umeå kommun har beslutat att inrätta vice ordförande i de kommunala 

bolagsstyrelserna något som Vänsterpartiet menar strider mot 

aktiebolagslagen. Det är viktigt att en bolagsstyrelses alla ledamöter är lika 

informerade om bolagets verksamhet. Detta innebär att ordförandens roll, 

utöver att förbereda dagordningar till mötet och vara ansiktet utåt 

gentemot media och andra bör vara minimal i relation till styrelsens övriga 

ledamöter. Ett arvoderat presidium kan leda till en förväntan på att göra 

mer jobb ‐ att ha förmöten och diskutera viktiga beslut inför 

sammanträden. Vänsterpartiet menar att det är en farlig väg att gå, och att 

aktiebolagslagen i detta avseende behöver väga tungt.  
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Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – ändringsyrkande enligt Arvodeskommittén beslutsordning, 

se ovan 

Lars Forsgren (SD) – att justera beloppet för 100% till 565 000 kr och sätta 

detta som ett tak för samtliga politiska ersättningar en politiker kan få per 

år av kommunen.  

‐ att vidbehålla tidigare ersättningsnivå för gruppledare i parti utan annan 

fast arvodering motsvarande 70%.  

‐att fast arvode för andre vice ordförande utgår med undantag av 

kommunfullmäktiges andre vice ordförande 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordförande ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till Bore Skölds yrkanden mot bifall till Lars Forsgrens yrkanden. 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation  

Bore Sköld (V) reserverar sig mot förslaget till förmån för egna yrkanden. 

Reservationstext se Arvodeskommitténs beslutsordning. 

 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 

yrkanden. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Maria Nilsson, Bore Sköld, Rebecca 

Sellstedt, Jan Hägglund, Elmer Eriksson, Nils Seye Larsen, Hanna Lundin 

Jernberg, Mattias Larsson, Veronica Kerr, Ellen Ström, Lars Forsgren och 

Arvid Lundberg. 

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Elmer Eriksson (M), Nils Seye Larsen (MP), Hanna 

Lundin Jernberg (L), Mattias Larsson (C), Veronica Kerr (KD) och Arvid 

Lundberg (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Maria Nilsson (SD) och Lars Forsgren (SD) – att justera beloppet för 100% 

till 565 000 kr och sätta detta som ett tak för samtliga politiska ersättningar 

en politiker kan få per år av kommunen.  

‐ att vidbehålla tidigare ersättningsnivå för gruppledare i parti utan annan 

fast arvodering motsvarande 70%.  

‐att fast arvode för andre vice ordförande utgår med undantag av 

kommunfullmäktiges andre vice ordförande 

 

Bore Sköld (V), Rebecca Sellstedt (V), Jan Hägglund (AP) och Ellen Ström 

(V) – Ändring: 

att texten i §9. istället lyder enligt följande: Uppdrag där den 

heltidsarvoderade utsetts av Umeå kommun anses ingå inom ramen för 

den arvoderades uppdrag, och räknas således av på arvodet mot ett 

maxbelopp på 100% arvodering. För kommunalråd gäller deras respektive 

beslutade arvodesnivåer i enlighet med detta reglemente. Politiska 

styrelseuppdrag, eller andra förtroendeuppdrag från annan svensk 

myndighet bör räknas av på arvodet i likhet med de av Umeå kommun. 

Detta åvilar den förtroendevalda själv att rapportera in och reglera med 

lönekontoret.  

att reglementet revideras utifrån att en 100% arvodering för 

förtroendevalda i Umeå kommun motsvarar 80% av inkomstbasbeloppet, 

vilket för 2023 skulle innebära en månadsinkomst på 59 440 kr. 

att 100% som maxbelopp för en heltidsarvoderad även gäller för 

kommunalråden. 

att arvodet för kommunala bolags ordförande aldrig överstiger 25% 

arvodering. 

att arvodet för kommunala bolags vice ordförande utgår. 

 

Jan Hägglund (AP) – I de nämnder där även en andre vice ordförande 

inrättas föreslår Arbetarpartiet att den totala summan för arvoden inte blir 

större än i de nämnder där det enbart finns ordförande och vice 

ordförande. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Maria Nilssons (SD) förslag mot Bore Skölds 

förslag mot Jan Hägglunds (AP) förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden. 

 

Motivering: §9 behandlar sidoinkomster för heltidsarvoderade. Där 

framgår att inga avdrag på arvodet görs för uppdrag där den 

förtroendevalda är utsedd av Umeå kommun eller exempelvis SKR. 

Därutöver gäller samma sak för styrelseuppdrag, och statliga uppdrag eller 

utredningar. Vänsterpartiet är av uppfattningen att en heltidsarvoderad 

politiker för Umeå kommun ska förväntas arbeta med sitt uppdrag på 

heltid, och därför bör ytterligare sidouppdrag den förtroendevalda tar sig 

an räknas av på arvodet, då det inte ingår inom det heltidsarvoderade 

uppdragets arbetsuppgifter. Vi kan inte förvänta oss, eller uppmuntra att 

våra politiker ska jobba mer än vad vi beslutat anses som heltid.  

 

Beloppsbilaga. Motivering: Årsarvode 1. Vänsterpartiet är av uppfattningen 

att ingen politiker ska arbeta mer än heltid, vilket då ska motsvara en 100% 

arvodering. Vidare tycker vi att Umeå kommun ska sänka politikerlönerna 

för att mer avspegla de kommuninvånare vi företräder. Idag har Umeå 

kommun landet tredje högsta arvoden för politiker, trots att vi ligger på 

80e plats i landet vad gäller medianinkomst. 

 

Umeå kommun har beslutat att inrätta vice ordförande i de kommunala 

bolagsstyrelserna något som Vänsterpartiet menar strider mot 

aktiebolagslagen. Det är viktigt att en bolagsstyrelses alla ledamöter är lika 

informerade om bolagets verksamhet. Detta innebär att ordförandens roll, 

utöver att förbereda dagordningar till mötet och vara ansiktet utåt 

gentemot media och andra bör vara minimal i relation till styrelsens övriga 

ledamöter. Ett arvoderat presidium kan leda till en förväntan på att göra 

mer jobb ‐ att ha förmöten och diskutera viktiga beslut inför 

sammanträden. Vänsterpartiet menar att det är en farlig väg att gå, och att 

aktiebolagslagen i detta avseende behöver väga tungt.  

Beslutet ska skickas till 
Lönesupport, Helena Andersson     
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§ 201 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Val av ledamöter och ersättare m.fl. till  

kommunens nämnder, bolag, styrelser m.m. 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att förrätta val av ledamöter och ersättare i kommunens nämnder,  

bolag och styrelser med mera enligt bilaga som kompletteras med Anders 

Ågrens (M) och Tomas Wennströms (S) yrkanden. 

 

att fastställa särskild inkallelseordning för ersättare i nämnd enligt  

nedan 

 

För ledamot tillhörande nedanstående partier inträder 

ersättare i nedan angiven partigruppsordning  
S S MP V AP M C L KD SD 
M M C L KD S V SD MP AP 
V V S MP C L AP KD M SD 
C C M L KD S V MP AP SD 
SD SD S M V C MP L AP KD 
MP MP S V C L M KD AP SD 
L L M C KD S V MP AP SD 
AP AP S M V C SD MP L KD 
KD KD M C L S V SD MP AP 

 

att paragrafen justeras omedelbart. 

 

Protokollsanteckning 

Bore Sköld (V). Eftersom Vänsterpartiet inte varit inblandade i några 

förhandlingar om hur lekmannarevisionsuppdrag ska fördelas vet vi inte 

när och med vilka grundförutsättningar posterna fördelats. Vi väljer därför 
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att lägga ner våra röster vad gäller lekmannarevisionsuppdragen i varje 

kommunal bolagsstyrelse och varje kommunal stiftelse. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige ska förrätta val till de uppdrag som blir  

lediga vid föregående mandatperiods slut. Partierna nominerar till 

platserna enligt bifogad fil. 

 

Kommunfullmäktige ska fastställa särskild inkallelseordning för ersättare i 

nämnd. Oavsett partitillhörighet gäller att ordföranden inte får tillåta 

sammanträde med ”luckor”. Partiernas föreslagna ordning är markerad i 

fet stil nedan. Där luckor lämnats har tabellen fyllts ut i den ordning 

ersättarnas skrivs in i fullmäktigeprotokollet när de väljs, d.v.s. efter 

partiernas storleksordning. 

 

För ledamot tillhörande nedanstående partier inträder 

ersättare i nedan angiven partigruppsordning  
S S MP V AP M C L KD SD 
M M C L KD S V SD MP AP 
V V S MP C L AP KD M SD 
C C M L KD S V MP AP SD 
SD SD S M V C MP L AP KD 
MP MP S V C L M KD AP SD 
L L M C KD S V MP AP SD 
AP AP S M V C SD MP L KD 
KD KD M C L S V SD MP AP 

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktigeval 2022–2026 reviderad 2022‐11‐28.  

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

 

Valberedningens beslutsordning 

Vid ärendets handläggning framkommer att följande uppdrag är vakanta: 

Dåva DAC, lekmannarevisor  

Västerbottens museum AB, lekmannarevisor 
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Stiftelsen Västerbottens museums samlingar, lekmannarevisor 

Norrlandsoperan, lekmannarevisor 

Umeå kommunkoncerns pensionsstiftelse, lekmannarevisor 

Stiftelsen Arboretum Norr 

Nolia AB, lekmannarevisor  

Samordningsförbundet Umeåregionen, lekmannarevisor 

Rotekassan, ersättare 

NLC Ferry AB OY, lekmannarevisor 

Stiftelsen Västerbackens sågverksmuseum, lekmannarevisor 

Umeå Hamn AB, ledamot (V) och (MP) 

Gode män vid fastighetsbildningsförrättningar  

 

Yrkanden 

Tomas Wennström (S) – att till gode män för fastighetsbildningsförrättning 

utse Robin Enander (S), Carin Nilsson (S), Lena Karlsson Engman (S)  

‐att till lekmannarevisor i Västerbottens museum AB utse Ulla‐Britt 

Lindholm (S) 

‐att till lekmannarevisor i Stiftelsen Västerbottens museums samlingar utse 

Ulla‐Britt Lindholm (S) 

 

Alireza Mosahafi (M) – att till lekmannarevisor för Norrlandsoperan AB 

utse Ewa Miller (M) 

 

Nils Seye Larsen (MP) ‐att till lekmannarevisor för Stiftelsen Arboretum 

Norr utse Anders Rålin (MP)  

‐att till lekmannarevisor för Umeå kommunkoncerns pensionsstiftelse utse 

Anders Rålin (MP) 

‐att till lekmannarevisor för Dåva Deponi och Avfallscenter (DAC) utse 

Anders Rålin (MP) 

‐att till lekmannarevisor för Nolia AB utse Anders Rålin (MP) 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. 

Kommunfullmäktiges valberedning bifaller tjänsteskrivelsens förslag med 

tillagda nomineringar enligt ovan. Uppdrag med kursiv stil vakanta inför 

kommunfullmäktiges sammanträde. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld, Jan Hägglund, Nils Seye Larsen, Tomas 

Wennström och Anders Ågren. 

 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) – Att till lekmannarevisor för NLC Ferry AB OY utse Ewa 

Miller (M). 

 

Tomas Wennström (S) – Att till lekmannarevisor i stiftelsen Natur‐ och 

Kulturvårdsleden i Umeälvens dalgång utse Per‐Erik Evaldsson (S). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden frågar för varje instans i valberedningens förslag samt för 

Anders Ågrens (M) förslag och Tomas Wennströms (S) förslag om 

kommunfullmäktige bifaller förslaget.  Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt valberedningens förslag samt enligt 

Anders Ågrens (M) förslag och Tomas Wennströms (S) förslag. 

 

Protokollsanteckning 

Bore Sköld (V). Eftersom Vänsterpartiet inte varit inblandade i några 

förhandlingar om hur lekmannarevisionsuppdrag ska fördelas vet vi inte 

när och med vilka grundförutsättningar posterna fördelats. Vi väljer därför 

att lägga ner våra röster vad gäller lekmannarevisionsuppdragen i varje 

kommunal bolagsstyrelse och varje kommunal stiftelse. 

Beslutet ska skickas till 
Nämnder 

Bolag 

Styrelser 

Lönesupport, Troman     
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§ 202 

 

Diarienr: KS‐2022/00967 

Val av ledamöter till Region Västerbottens 

samverkansorgan 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i Primärkommunala delegationen utse Hans Lindberg (S) 

 

att till ledamot i Primärkommunala delegationen utse Anders Ågren (M) 

 

att till ledamot i Primärkommunala delegationens arbetsutskott utse 

Hans Lindberg (S)  

 

att till ledamot i Delegation för social välfärd och hälsa utse Carin Nilsson (S) 

 

att till ledamot i Delegation för social välfärd och hälsa utse Andreas 

Lundgren (S) 

 

att till ledamot i Delegation för utbildning och kompetensförsörjning utse 

Peter Vigren (S) 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt valberedningens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Region Västerbotten, Hans Lindberg, Anders Ågren, Carin Nilsson, Andreas 

Lundgren, Peter Vigren och Lönesupport, Troman 
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§ 203 

 

Diarienr: KS‐2022/00301 

Fyllnadsval: Nämndeman i Umeå tingsrätt Andrea 

Jörgenfelt (MP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till nämndeman i Umeå tingsrätt utse Jasmine Johansson (MP) 

Ärendebeskrivning 

Umeå tingsrätt har beviljat Andrea Jörgenfelt (MP) begärt entledigande 

från uppdraget som nämndeman. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Umeå tingsrätt 

Jasmine Johansson 

Lönesupport, Troman     
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§ 204 

 

Diarienr: KS‐2022/00723 

Fyllnadsval av nämndeman Shaban Elgale (MP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till nämndeman i Umeå tingsrätt utse Peder Larsen (MP) 

Ärendebeskrivning 

Shaban Elgale har på egen begäran entledigas från sitt uppdrag 

som nämndeman vid Umeå tingsrätt. 

 

Umeå tingsrätt hemställer om att fyllnadsval av nämndeman 

under pågående mandatperiod 2020‐2023 ska förrättas och att 

uppgift om ersättare därefter meddelas tingsrätten. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Umeå tingsrätt 

Peder Larsen 

Lönesupport, Troman     
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§ 205 

 

Diarienr: KS‐2014/00985 

Ekonomiskt stöd till partier i Umeå kommun 

(partistöd) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att revidera Regler för kommunalt partistöd så att partistödet består av: 

‐ ett grundstöd 28% av anslaget, som uppgår till om X kronor per parti och år, 

samt 

‐ ett mandatstöd 72% av anslaget, som uppgår till Y kronor per mandat och 

år. 

 

att ramen för partistödet räknas årligen upp med index om 1%. 

 

att partistöd för 2023 betalas ut enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Regler för partistöd antogs i kommunfullmäktige 2014 och reviderades 

senast 2019. Beslut om fördelning av grundstöd och mandatstöd behöver 

ske inför den nya mandatperioden. Grundstödet ökas från 12% till 28%. 

Beslutsunderlag 

Regler för kommunalt partistöd. 

Stöd till partier. 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson 

Johan Gammelgård 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Lars Forsgren (SD) ‐ att lägga slå ihop utbildning, politiska sekreterare 

inklusive eventuella avgifter och partistöd med syftet att enbart dela ut 

partistöd.  

‐att avsluta anställningar av politiska sekreterare. 

‐att minska partistöd med 30% efter en i hopslagning av samtliga stöd till 

partier. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till Lars Forsgrens yrkanden. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ 

och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Maria Nilsson, Mikael Berglund och Davis Kaza 

 

Yrkanden 

Maria Nilsson (SD) – Bifall till: 

‐ att slå ihop utbildning, politiska sekreterare inklusive eventuella 

avgifter och partistöd med syftet att enbart dela ut partistöd. 

‐ att avsluta anställningar av politiska sekreterare. 

‐ att minska partistöd med 30% efter en i hopslagning av samtliga stöd 

till partier. 

 

Mikael Berglund (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Maria Nilssons (SD) förslag. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutet ska skickas till 
De politiska partierna i kommunfullmäktige 
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§ 206 

 

Diarienr: KS‐2021/00938 

Antagande: Detaljplan för fastigheten Holmsund 

2:65 m.fl. Umeå hamn ‐ etapp 1 inom Holmsund, 

Umeå kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att anta detaljplan för fastigheten Holmsund 2:65 m.fl. – etapp 1 inom 

Holmsund, Umeå kommun. 

Ärendebeskrivning 

Syftet med detaljplanen är att inom området skapa planmässiga 

förutsättningar för en utvecklad hamnverksamhet och nödvändiga skydds‐ 

och säkerhetsåtgärder samt att säkerställa berörda riksintressen så att 

dessa inte blir påtagligt skadade. 

 

Byggnadsnämnden beslutade 17 februari 2021 (BN §46) att inleda 

planläggning av Holmsund 2:65 med flera. 

Byggnadsnämnden beslutade 18 maj 2022 (BN §129) att 

1. godkänna delning av detaljplanen för Holmsund 2:65 med flera 
(Umeå hamn) i två delar där etapp 1 fortsatt hanteras i ärende BN‐
2020/02148. 

2. fortsätta planläggning av resterande del av Holmsund 2:65 med 
flera (Umeå hamn), etapp 2 i ett nytt ärende. 

 

Planerade ut‐ och ombyggnationer i hamnen avses ske etappvis och 

tillstånd enligt miljöbalken söks för både åtgärder i vattenområdet 

(vattenverksamhet) och hamnverksamheten. Åtgärderna vid Norra och 

Södra kajen samt Energipiren i hamnens nordvästra del är i huvudsak 

begränsade till åtgärder i vattenområde och kräver en ändring av gällande 

detaljplan endast avseende det vattenområde som får överbyggas. Mot 

denna bakgrund behöver detaljplaneområdet avgränsas till området för 
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aktuell tillståndsansökan. Parallellt med detta avses återstående delar 

hanteras i en egen detaljplan. Underlag och utredningar har arbetats om i 

enlighet med gjorda avgränsningar. 

 

Samråd hölls mellan 2021‐10‐04 och 2021‐10‐24. Inkomna synpunkter 

sammanställdes i en samrådsredogörelse och planhandlingarna och 

utredningarna reviderades. 

 

Granskning nr. 1 hölls mellan 2022‐03‐04 och 2022‐04‐03. Inkomna 

synpunkter sammanställdes i ett granskningsutlåtande (nr. 1) och 

planhandlingarna och utredningarna reviderades. 

Umeå kommun, Detaljplanering gjorde bedömningen utifrån omfattningen 

av genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 

behövde ske. 

 

Granskning nr. 2 hölls mellan 2022‐08‐29 och 2022‐09‐28. Inkomna 

synpunkter sammanställdes i ett granskningsutlåtande (nr. 2) och 

planhandlingarna och utredningarna reviderades. 

 

Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 

statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 

Planfrågor har under hand diskuterats med berörda. Kvarstående 

synpunkter berör framför allt störningar, företrädesvis buller, på grund av 

hamnens verksamhet/transporter till och från hamnen. Vissa frågor har 

dock avgränsats utifrån vad som lämpligt och juridiskt möjligt att hantera i 

detaljplanen. För att säkerställa att verksamheter inte påverkar sin 

omgivning mer än acceptabelt tillståndsprövas de specifikt enligt 

miljöbalken. De som har kvarstående synpunkter kommer att få 

underrättelse om beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

 

Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med anledning 

av att detaljplanen är av stor betydelse för kommunen samt handläggs med 

utökat planförfarande eftersom genomförandet kan antas medföra en 

betydande miljöpåverkan. 

 

Byggnadsnämnden godkänner 2022‐11‐16, § 301 detaljplan för fastigheten 

Holmsund 2:65 m.fl. – etapp 1 inom Holmsund, Umeå kommun. 
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Beslutsunderlag 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Granskningsutlåtande nr 1 

Granskningsutlåtande nr 2 

Samrådsredogörelse 

Miljökonsekvensbeskrivning, MKB – etapp 1, Tyréns Sverige AB, 2021‐09‐

29 reviderad 2022‐03‐0, 2022‐06‐30 samt 2022‐10‐18 

Riksintresseanalys, Umeå kommun, 2021‐09‐24 reviderad 2021‐11‐18 samt 

2022‐07‐04 

Naturvärdesinventering, Pelagia Nature & Environment AB, 2021‐08‐31 

reviderad 2021‐12‐08 

Påverkan på Naturmiljö vatten & MKN Ytvatten, Tyréns Sverige AB, 2021‐09‐24 

Dagvattenutredning – etapp 1, Sweco Sverige AB, 2021‐09‐15 reviderad 

2022‐03‐01, 2022‐06‐30 samt 2022‐10‐19 

Riskutredning farligt gods, WSP, 2020‐12‐15, reviderad 2022‐10‐13. Bilaga: 

Detaljerad riskbedömning för planprogram Umeå kommun – Märkpojken 1 

& 6, WSP, 2020‐12‐07   

Bullerutredning, Tyréns Sverige AB, 2021‐09‐24 reviderad 2022‐02‐10 

Transportutredning – etapp 1, Tyréns Sverige AB, 2021‐08‐30 reviderad 

2022‐02‐10 samt 2022‐06‐30    

Sammanställning geotekniska utredningar, WSP 2022‐01‐26 

Åtgärdsutredning, WSP Sverige AB, 2022‐02‐28 

Artskyddsutredning, 2021, Pelagia Nature & Environment AB, 2022‐06‐14 

Byggnadsnämndens protokoll 2022‐11‐16, § 301. 

Beredningsansvariga 

Johanna Söderholm 

Clara Ganslandt  

Daniel Lindström 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag att föreslå 

kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Ulrik Berg och Robert Axebro. 

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M) och Robert Axebro (C) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att anta 

detaljplanen.  

Beslutet ska skickas till 
Detaljplanering, Umeå kommun detaljplanering@umea.se   

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

 Sökande 

 De med kvarstående synpunkter 

 Länsstyrelsen   
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§ 207 

 

Diarienr: KS‐2020/00751 

Umeå kommuns bostadsförsörjningsprogram 2022–

2030 med utblick mot 2040 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta Umeå kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen 2022–2030 

med utblick mot 2040 inklusive Anders Norqvists (L) m.fl. tillägg. 

Ärendebeskrivning 

Varje kommun har ett lagstadgat ansvar att planera för 

bostadsförsörjningen enligt lag (2000:1383) om kommunernas 

bostadsförsörjningsansvar. Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska antas av 

kommunfullmäktige under varje mandatperiod. Umeå kommuns gällande 

riktlinjer återfinns i Umeå kommuns bostadsförsörjningsprogram 2016–

2024 med utblick mot 2034 som antogs 2017‐05‐29.  

 

Övergripande planering och Mark och exploatering har utarbetat ett 

förslag till nya riktlinjer för perioden 2022–2030 med utblick mot 2040.  

 

De föreslagna målen har justerats från tidigare bostadsförsörjningsprogram 

för att bättre möta Umeå kommuns utmaningar, kommunens åldrande 

befolknings behov av ökad tillgänglighet samt förändringar i 

bostadsförsörjningslagen. Förslaget till nytt program har tagits fram i 

samverkan med berörda verksamheter och samverkan med marknadens 

aktörer har genomförts för att skapa en gemensam bild av Umeås 

bostadsmarknads utmaningar.   

 

Programmet var ute på remiss mellan 2022‐05‐31 och 2022‐10‐09. 

Nämnder som har lämnat yttranden är: Byggnadsnämnden, 

Fritidsnämnden, För‐ och grundskolenämnden, Individ‐ och 

familjenämnden, Jämställdhetsutskottet, Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden, 
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Tekniska nämnden och Äldrenämnden. Utöver dessa har fastighetsägare, 

byggaktörer, intresseorganisationer och myndigheter också givits möjlighet 

att komma med synpunkter på programmet. I föreslagna förändringar har 

hänsyn tagits till inkomna yttranden.  

 

Urval av genomförda justeringar efter samråd 

Tydliggöranden av hur Bostadsförsörjningsprogrammet bidrar till att uppnå 

kommunens inriktningsmål samt visualisering av styrdokument kopplade 

till bostadsförsörjningen 

 

Nya åtgärder för att möta äldres bostadssituation när behov av 

tillgänglighet ökar och nya underlag för att tydliggöra barnfamiljers 

bostadspreferenser och behov av småhus. Nya åtgärder riktade mot 

hemlöshet, tydliggörande av skyddat boende vid behov samt utveckling av 

det vräkningsförebyggande arbetet.  

 

Utöver redovisade förändringar har även redaktionella och layoutmässiga 
förändringar gjorts.  

Beslutsunderlag 

Umeå kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen 2022–2030 med utblick 

mot 2040 

Samrådsredogörelse Bostadsförsörjningsprogram 2022–2030 med utblick 

mot 2040  

Beredningsansvariga 

Daniel Levisson, Josefina Rosenlöv, Peter Thuresson, Hanna Jonsson, Anna 

Löfqvist, Sarah Lundgren 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Lars Forsgren (SD) – återremiss 
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Janet Ågren (S) ‐ att under åtgärden Umeå kommuns handlingsplan mot 

hemlöshet ska aktualiseras lägga till kommunstyrelsen och Övergripande 

planering under ansvar.  

‐att under åtgärden Kommunens ska utreda förutsättningarna för och 

konsekvenserna av införande av kommunal hyresgaranti för barnfamiljer. 

Syftet är att bedöma om hyresgarantier kan göra det lättare för de grupper 

som har svårt att etablera sig på bostadsmarknaden att ordna bostad, 

lägga till Miljö‐ och hälso‐skyddsnämnden och Budget och skuldrådgivning 

under ansvar.   

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras. 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 

bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag med föreslagen revidering 

enligt ovan. 

 

Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

återremissyrkande: Sverigedemokraterna vill att 

bostadsförsörjningsprogrammet skall bygga på prognoser och inte visioner. 

Därför ser vi det nödvändigt att arbeta om programmet så att visionen om 

200 000 invånare inte tas i beaktning. Sverigedemokraterna arbetar inte för 

ett kvantitetsmål utan ett kvalitetsmål. Det kommer på lång sikt finnas skäl 

att omvärdera målsättningen om 2000 bostäder per år.  

Sverigedemokraterna saknar även ett avsnitt om arkitektur och estetik. Det 

är viktigt att vi bygger estetiskt tilltalande och inte saboterar befintliga och 

framtida kulturmiljöer. Att skapa ett trivsamt Umeå betyder inte bara 

eftertänksamhet vid nyproduktion, vi bör också fokus vid att behålla 

befintliga byggnader som ofta har ett stort kulturvärde. För att inte 

glömma att vi bygger en stad vi ska vara stolt över, känns ett avsnitt om 

utseende väl motiverat i bostadsförsörjningsplanen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Anders Ågren, Mikael Berglund, Anders 

Norqvist, Robert Axebro, Anders Sellström, Ellen Ström, Jan Hägglund, 
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Hans Lindberg, Ulrik Berg, Lars Forsgren, Carin Nilsson, Janet Ågren, Nils 

Seye Larsen, Davis Kaza, Veronica Kerr 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Anders Ågren (M), Mikael Berglund (S), Anders Norqvist 

(L), Robert Axebro (C), Anders Sellström (KD), Ellen Ström (V), Jan 

Hägglund (AP), Hans Lindberg (S), Ulrik Berg (M), Carin Nilsson (S), Nils 

Seye Larsen (MP), Davis Kaza (AP) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Anders Norqvist (L) med instämmande av Janet Ågren (S), Veronica Kerr 

(KD), Anders Ågren (M), Hans Lindberg (S), Lars Forsgren (SD) och Robert 

Axebro (C) – Tillägg sida 6. Åtgärder (i kursivt nedan) 

Kommunen ska ta fram detaljplaner, byggrätter och markanvisningar som 

är anpassade för att öka konkurrens och ett varierat utbud. Såväl mindre 

som större, lokala, nationella eller internationella byggaktörer ska ges 

möjlighet till att delta i Umeå kommuns utveckling. Alla aktörer ska 

granskas och genomgå motpartsgranskning, även eventuell risk för 

påverkan på svensk nationell säkerhet ska granskas före ett godkännande.   

 

Lars Forsgren (SD) – Återremiss, i andra hand om återremissen faller bifall 

till kommunstyrelsens förslag inklusive Norqvists (L) m.fl. tillägg. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Bifall mot avslag till Norqvists (L) tilläggsyrkande. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller tillägget. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen     
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§ 208 

 

Diarienr: KS‐2020/00041 

Förvärv av aktier i AC‐Net Externservice AB. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa beslut i styrelserna i Umeå Energi AB (2022‐10‐27 § 101) och 

Umeå Energi Umenet AB (2022‐10‐27 § 28) om förvärv av 5 400 aktier i 

AC‐Net Externservice AB till en maximal köpeskilling av 754 000 SEK. 

Ärendebeskrivning 

Umeå Energi Umenet AB har tillsammans med Skellefteå kraft AB  inlett en 

process att förvärva aktier i AC‐Net Externservice AB med anledning att 

nuvarande ägare Företagarna Service AB fattat beslut att avveckla sitt 

ägande. Processen beskrivs närmare i bifogat förslag till beslut från Umeå 

Energi AB 

 

Umeå kommunföretags styrelse har 2022‐11‐08 föreslagit fullmäktige 

fastställa beslutet. 

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut från Umeå Energi AB 2022‐10‐27 

Protokoll från Umeå kommunföretags styrelse 2022‐11‐07 

Beredningsansvariga 

Fredrik Lundberg, vd Umeå kommunföretag 

Carina Lidgren Heimersson, kommunjurist 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller Umeå kommunföretags beslut. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutet ska skickas till 
Umeå kommunföretag 

Umeå Energi 
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§ 209 

 

Diarienr: KS‐2022/00127 

Anmälningsärenden 2022‐11‐28 

Motioner 

 

Motion 15/2022: Socialtjänstlagen ska användas för att bevilja bidrag till 

fristående elrullstolsgarage efter liknande kriterier som tidigare; Jan 

Hägglund, Agneta Björk, Davis Kaza och Patrik Brännberg (AP). 

Diarienummer: KS‐2022/00932 

 

Motion 14/2022: Utredning av socialtjänstens handläggning i ärenden om 

umgängesbegränsning enligt LVU; Anna‐Karin Sjölander (C) 

Diarieärende: KS‐2022/00931   

Beslut från Länsstyrelsen: Ny ledamot och ersättare för 

ledamot i kommunfullmäktige  

 

Parti: Liberalerna  

Ny ledamot: Hanna Lundin Jernberg  

Avgången ledamot: Meta Tunell  

Ny ersättare: Wilma Hvirfvel 

 

Parti: Miljöpartiet de gröna  

Ny ledamot: Lars Brännström  

Avgången ledamot: Elin Söderberg  

Ny ersättare: Johan Asplund 

 

Parti: Sverigedemokraterna 

Ny ledamot: Mikael Jonsson  

Avgången ledamot: Oscar Mehler  

Ny ersättare: Tobias Lindgren 

 

Parti: Sverigedemokraterna  
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Ny ledamot: Wilhelm Wikberg  

Avgången ledamot: Eva‐Maria And  

Ny ersättare: Lars Nilsson 

Länsstyrelsen i Norrbotten 

Inspektion hos Överförmyndarnämnden i Umeåregionen 
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§ 210 

 

Diarienr: KS‐2021/00975 

Motion 31/2021: En barn‐ och ungdomsvänligare 

kommun; Anna‐Karin Sjölander (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå Motion 31/2021: En barn‐ och ungdomsvänligare kommun. 

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget återremissyrkande. 

Ärendebeskrivning 

Anna‐Karin Sjölander (C) föreslår i motion 31/2021: 

 

att Umeå kommun inrättar en politiskt obunden 

Barnombudsstrateg/Barnombudsman vars uppgift är att säkerställa att 

kommunen alltid tar hänsyn till barns och ungdomars perspektiv i sitt 

arbete, vid beslut och verka för att öka kunskapen i kommunens nämnder 

och förvaltningar om de ungas situation och behov 

 

att Umeå kommun fr.o.m. 2022 redovisar och utvärderar sin verksamhet 

utifrån ett barn‐ och ungdomsperspektiv, i enlighet med kriterierna i FN:s 

barnkonvention, i årliga Barnbokslut. 

 

Motionen tar utgångspunkt i att barnkonventionen slår fast att vid alla 

åtgärder och beslut som rör barn ska vad som bedöms vara barnets bästa 

beaktas i första hand. Motionären lyfter vikten av att såväl tjänstepersoner 

som politiker har kunskaper om barns rättigheter och hur dessa ska 

omsätts i praktiken, samt att det utformas en övergripande policy för hur 

barnkonventionen ska förverkligas i praktiken och hur arbetet årligen ska 

följas upp och utvärderas. 
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För‐ och grundskolenämnden samt gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig på motionen och föreslår avslag. I 

de yttranden nämnderna lämnat lyfts det arbete som har gjorts och görs i 

relation till barnkonventionen, men även vikten av kontinuerlig 

kompetensutveckling. Vad gäller funktionen som barnombudsman så sinns 

en sådan myndighet på statlig nivå. Nämnderna menar att 

barnrättsperspektivet bäst stärks genom ett målmedvetet förhållningssätt, 

en tydlig prioritering av barnrättsfrågor, kompetensutveckling, tydliga 

upparbetade strukturer och stärkt intern kontroll av att verksamheterna 

lever upp till de krav som anges i barnkonventionen. På verksamhetsnivå 

handlar det om att säkerställa att medarbetare och barn får kunskap om 

barnkonventionen, att medarbetare kontinuerligt diskuterar hur barnens 

rätt kan tillgodoses, att grundprinciperna används i det systematiska 

kvalitetsarbetet samt att skapa förutsättningar för barnen att åtnjuta sina 

rättigheter och möta de utmaningar det innebär. 

 

Under 2021 gav de förtroendevalda revisorerna i Umeå kommun EY i 

uppdrag att granska barnkonventionens efterlevnad. Granskningen 

omfattade kommunstyrelsen, fritidsnämnden, för‐ och 

grundskolenämnden, gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden, individ‐ 

och familjenämnden, kulturnämnden samt tekniska nämnden. 

Granskningen lyfter avsaknad av ett kommunövergripande arbete med 

barnrätt, något som anses nödvändigt för att skapa ett likvärdigt arbete i 

kommunen och en stark kultur, kring barnrättsfrågor generellt och 

barnkonventionen i synnerhet. Förvaltningen delar kommunrevisionens 

uppfattning om vikten av ett kommungemensamt förhållningsätt för 

implementeringen och anser att Sveriges kommuner och regioners (SKR) 

rekommendation och beskrivning av framgångsfaktorer för genomförande 

av barnkonventionen bör vara vägledande i kommunens fortsatta arbete 

med denna fråga. SKR påtalar att implementering av barnkonventionen bör 

ske genom att rättigheterna integreras i befintliga styrdokument där de 

bland annat lyfter kommunernas budgetdokument och de avråder från att 

skapa nya dokument. Implementering av ett kommungemensamt 

förhållningsätt i kommunens befintliga styrdokument är därför något som 

behöver ske över tid i samband med att befintliga styrdokument revideras. 
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Förvaltningen anser att barnrättsprövning även fortsättningsvis ska ske i 

enlighet med den checklista som ingår i kommunens handbok för 

ärendehantering samt att vid kommande revidering av riktlinjer för 

styrande dokument säkra att barnrättsperspektivet tillsammans med övriga 

relevanta perspektiv bör beaktas vid framtagande av förslag till styrande 

dokument eller vid revidering av befintliga styrande dokument. 

Sedan nämndernas svar inkommit har kommunfullmäktige även antagit 

planeringsdirektiv, budget och investeringar 2023. I dessa har 

utvecklingsanslaget för tillväxt förstärkts med 2,5 mnkr, där 0,5 mnkr av 

dessa avsatts för en IOP för barnrättsfrågor. 

Beslutsunderlag 

Motion 31/2021 

För‐ och grundskolenämndens yttrande 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens yttrande 

Beredningsansvariga 

Annika Dalén, utvecklingsstrateg 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen). 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot Bore Skölds (V) 

förslag om bifall till motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller 

tjänsteskrivelsens förslag att avslå motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 

beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Anna‐Karin Sjölander, Moa Brydsten, Bore Sköld, Lena 

Andersson, Maria Lindvall, Tomas Wennström, Helena Smith, Maria 
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Nilsson, Veronica Kerr, Nils Seye Larsen, Ari Leinonen, Maja Westling, 

Tichaona Dumba Maphosa och Fredrik Rönn.  

 

Yrkanden 

Anna‐Karin Sjölander (C) och Bore Sköld (V) – Återremiss av motionen. Då 

svaret på motionen visar på en alvarlig problematik, inte svaret i sig, utan 

vilka nämnder som motionen skickats till. Det är dom två skolnämnderna 

medan principen om barnets bästa ska ses som en etisk grundregel för 

samhällsbygget som helhet. Med andra ord alla beslut där barn och 

ungdomar berörs av beslut som fattas av alla kommunens förvaltningar, 

nämnder och bolag. 

 

Moa Brydsten (S), Lena Andersson (M), Maria Lindvall (L), Tomas 

Wennström (S), Helena Smith (S), Maria Nilsson (SD), Veronica Kerr (KD) 

och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå 

motionen) 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget återremissyrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

För‐ och grundskolenämnden 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden     
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§ 211 

 

Diarienr: KS‐2022/00322 

Motion 7/2022: Kräv rätt till heltid vid 

upphandlingar; Åsa Bäckström (V) och Bore Sköld (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motion 7/22: Kräv rätt till heltid vid upphandlingar besvarad. 

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag om att bifall till motionen.   

 

Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget avslagsyrkande. 

Ärendebeskrivning 

Åsa Bäckström (V) och Bore Sköld (V) yrkar i motion 7/2022:  

 

att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett 

förslag för hur rätten till heltid och rätten till deltid kan utgöra ett krav i 

kommunens upphandlingar av privata utförare av kommunala 

angelägenheter i de fall där detta är förenligt med rådande lagar och avtal.  

 

Motionärerna pekar på ofrivilligt deltidsarbete är vanligt i 

kvinnodominerande yrkesgrupper inom välfärden, något som påverkar 

kvinnors ekonomiska frihet och trygghet. Vidare menar motionärerna att 

en betydande del av kommunens välfärdsuppdrag sköts via den privata 

sektorn som upphandlas av kommunen via LOU och LOV och att de 

löntagare som befinner sig hos privata aktörer generellt har sämre 

arbetsvillkor. Motionärerna uttrycker att kommunen, i sitt 

jämställdhetsarbete, bör se över hur upphandlingen med den privata 



Sida 67 av 78 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2022‐11‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

sektorn ska ske så att medarbetare erbjuds och har rätt till en 

heltidsanställning i större utsträckning. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår att anse motionen 

besvarad. 

 

Förvaltningen instämmer i vikten av att ställa sociala krav kring 

arbetsvillkor vid upphandling. Tjänstesektorer i välfärden är många gånger 

kvinnodominerande och särskilt utsatta för dåliga arbetsförhållanden, 

deltidsanställningar och låga löner i förhållande till övriga 

arbetsmarknaden. Det andra nationella jämställdhetspolitiska delmålet, 

ekonomisk jämställdhet, omfattar bland annat att kvinnor och män ska ha 

samma förutsättningar och villkor när det gäller tillgången till arbete och i 

fråga om anställnings‐, löne‐ och andra arbetsvillkor samt 

utvecklingsmöjligheter i arbetet. 

 

Umeå kommun beslutade 2015, som en personalpolitisk 

jämställdhetsreform, att införa rätt till heltid för anställda inom vård‐ och 

omsorg. I nu gällande centrala huvudöverenskommelse med Kommunal 

(HÖK 20) gäller att ”Målsättningen är att tillsvidareanställning på heltid ska 

vara det normala vid nyanställning och att redan anställda medarbetare i 

högre utsträckning ska arbeta heltid. Alla arbetsgivare ska därför, med 

utgångspunkt från verksamhetens behov och resurser, ha en plan för hur 

andelen medarbetare som arbetar heltid ska öka.” Vidare är det av 

kommunfullmäktige personalpolitiska målet 9 formulerat som att ”Umeå 

kommun ska ha heltid och tillsvidareanställning som norm.” 

 

Umeå kommun ligger idag generellt över medelvärdet för andel 

heltidsarbetande, heltidsanställda och genomsnittlig sysselsättningsgrad 

inom kommunens vård och omsorg om äldre och personer med 

funktionsnedsättning. Förvaltningen ser detta som en positiv trend som 

möjliggör för en säkrare vardag för många inom den kvinnodominerande 

tjänstesektorn inom välfärden vid Umeå Kommun. 

 

I Umeå kommuns antagna inköps‐ och upphandlingspolicy och regler för 

inköp och upphandling har kommunen ett uppdrag att arbeta för att fler 

personer ska jobba heltid. Policyn anger att: “Vid upphandling av tjänster 
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och entreprenader ska krav ställas på löner och arbetsvillkor i nivå med för 

branschen allmänt förekommande kollektivavtal i den utsträckning som 

lagstiftningen medger. Kommunen ska också i tillämpliga fall ställa krav 

som främjar jämställdhet i samband med upphandlingar.” Vad gäller LOV–

upphandlingar finns idag på Umeå kommun en skrivning om att de som 

lämnar anbud ska sträva efter att erbjuda heltidsanställningar, och andelen 

heltidsanställningar följs upp årligen av Upphandlingsbyrån. 

 

Umeå Kommuns regler för inköp och upphandling anger i §6.2 att: “Inför 

varje inköp/upphandling ska sociala hänsynsfrågor beaktas vid 

kravställandet. Vad särskilt gäller sociala hänsyn ska 

antidiskrimineringsklausuler och särskilda kontraktsvillkor såsom krav på 

kollektivavtal eller motsvarande i den mån lagen tillåter.” 

 

De upphandlingar som kommuner, regioner och myndigheter genomför 

har stor betydelse för att skapa förutsättningar för kvinnor att försörja sig 

själva och sina eventuella barn. Att ta fram strategier för hur kommunen 

kan ställa krav på heltidsarbete i upphandlingar av yrken inom välfärden 

som ofta är kvinnodominerande bidrar till att uppnå en positiv 

samhällsutveckling. Möjlighet till heltidstjänst skapar förutsättningar för 

både kvinnor och män att försörja sig utan att vara i en beroendeställning 

till sin partner. Det skapar en god och hållbar samhällsutveckling genom 

förbättrad arbetsmiljö, arbetsvillkor och kompetenshöjning. Den offentliga 

upphandlingen kan därför ses som ett kompletterande verktyg till olika 

policys och regler som Umeå kommun redan har antagit i frågan om rätt till 

heltid, och bidra till att uppnå kommunens ambitioner kring social 

hållbarhet. 

 

Umeå kommun har på Upphandlingsbyrån anställt en hållbarhetsstrateg 

med kompetens kring social hållbarhet. Förvaltningen vill lyfta vikten av att 

ett jämställdhetsperspektiv som en grundläggande förutsättning för 

arbetet med social hållbarhet och att frågor som rör ekonomisk 

självständighet finns med i Upphandlingsbyråns fortsatta och fördjupade 

hållbarhetsarbete. 

Beslutsunderlag 

Motion 7/22 
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Jämställdhetsutskottets yttrande 

Beredningsansvariga 

Annika Dalén, utvecklingsstrateg 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 

besvarad). 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

Anders Ågren (M) – Avslå motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot Bore Skölds (V) 

förslag om bifall till motionen mot Anders Ågrens (M) förslag om att avslå 

motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag att anse motionen besvarad.   

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

att bifall till motionen.   

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Tomas Wennström (S) och Nils Seye Larsen (MP) ‐ bifall till näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad 

Bore Sköld (V) – bifall till motionen 

Veronica Kerr (KD), Lars Forsgren (SD), Anders Ågren (M) och Anders 

Norqvist (L) – avslag till motionen 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till motionen mot avslag till motionen. Kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Följande yttrar sig: Åsa Bäckström, Anders Ågren, Davis Kaza, Charlotta 

Westerlund, Veronica Kerr, Åsa Bäckström, Julia Algotsson, Lars Forsgren, 

Rebecca Sellstedt, Marianne Löfstedt, Tomas Wennström, Anders Norqvist, 

Jan Hägglund och Ellen Ström. 

 

Yrkanden 

Åsa Bäckström (V), Rebecca Sellstedt (V) och Ellen Ström (V) – Bifall till 

motionen. 

 

Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD), Julia Algotsson (C), Lars Forsgren 

(SD), Marianne Löfstedt (M) och Anders Norqvist (L) – Avslag till 

motionen. 

 

Davis Kaza (AP), Charlotta Westerlund (S), Tomas Wennström (S) och Jan 

Hägglund (AP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse motionen 

besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot avslag till 

motionen mot bifall till motionen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att anse 

motionen besvarad.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag om att bifall till motionen.   

 

Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget avslagsyrkande. 

 

Beslutet ska skickas till 

Motionärerna 
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§ 212 

 

Diarienr: KS‐2022/00934 

Interpellation: Umeå kommun ska ta ansvar för att 

beviljade hjälpmedel ska kunna användas; Jan 

Hägglund och Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Jan Hägglund, Tomas Wennström, Ulrik Berg, Liv 

Zetterberg och Davis Kaza beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Jan Hägglund (AP) 

följande interpellation till individ‐ och familjenämndens ordförande. 

 

Umeå kommun ska ta ansvar för att beviljade hjälpmedel ska kunna 

användas 

 

För att en person ska få en elrullstol krävs att två villkor ska vara uppfyllda. 

Det första villkoret är att sjukvårdens medicinska bedömning visar att en 

person har en funktionsnedsättning av en sådan art att en elrullstol skulle 

innebära en påtaglig förbättring av personens liv. Det andra villkoret är att 

elrullstolen måste kunna förvaras i ett utrymme där den är skyddad.  

Tolkningen av lagen om bostadsanpassningsbidrag har förändrats. Tidigare 

har en person som av medicinska skäl beviljats en elrullstol kunnat erhålla 

bostadsanpassningsbidrag från sin kommun för att bygga ett mindre 

fristående elrullstolsgarage – om den funktionsnedsattes bostad saknade 

nödvändiga förvaringsutrymmen. Syftet med bidraget var att personen 

med funktionsnedsättning både skulle kunna bo kvar i sin lägenhet och 

förvara elrullstolen på ett sådant sätt att personen får använda den 

elrullstol som beviljats.  
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Men en ny tolkning av lagen om bostadsanpassningsbidrag har gjort att 

denna lag inte längre kan användas för att bevilja pengar till ett mindre 

fristående elrullstolsgarage som uppfyller nämnda villkor. Detta beror på 

att ett sådant garage, numera, anses vara en lös inventarie. Och 

bostadsanpassningsbidrag beviljas inte till lösa inventarier. 

 

Men även om bostadsanpassningsbidraget inte längre kan användas har 

kommunerna fortfarande ett ansvar för att en person med 

funktionsnedsättning, som beviljats en elrullstol, ska kunna använda 

elrullstolen. Detta även om personen bor i ett hus utan godkända 

förvaringsutrymmen. Och kommunerna har rätt att bevilja bidrag till 

fristående elrullstolsgarage enligt socialtjänstlagen! Detta har skett – men 

inte i Umeå kommun. En annan lösning som kommunen kan använda sig av 

är att leasa fristående elrullstolsgarage. 

 

Vi anser att det är oacceptabelt att personer som har så allvarliga 

funktionshinder att de har beviljats en elrullstol inte ska kunna använda 

denna på grund av att det saknas ett fristående elrullstolsgarage.  

 

Kommunen kan både bevilja bidrag enligt socialtjänstlagen eller leasa ett 

sådant. Det orimliga i situationen understryks av följande faktorer: 

 

* Lena Hallengren har, i en riksdagsdebatt 21/1‐2021, sagt att 

kommunerna har ett fortsatt ansvar för att beviljade elrullstolar ska kunna 

användas även fortsättningsvis,  

* om bostadsbrist råder kan det vara omöjligt för bland annat personer 

med funktionshinder att flytta till en bostad där det redan finns 

förvaringsutrymmen för elrullstolar.  

 

Mot denna bakgrund frågar vi: 

1. Varför använder Umeå kommun inte socialtjänstlagen för att bevilja 
bidrag till fristående elrullstolsgarage (enligt liknande kriterier som 
gällde tidigare) trots att detta är fullt möjligt? 

2. Varför löser inte Umeå kommun problemet genom att leasa fristående 
elrullstolsgarage? 

3. Hur många ansökningar om bidrag till fristående elrullstolsgarage har 
Umeå kommunen fått, per år, under de tre åren 2020 ‐ 2022,  
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4. Hur mycket har kommunen betalat ut i bostadsanpassningsbidrag 
under samma period? 

 

Andreas Lundgren (S), individ‐ och familjenämndens ordförande har 

överlämnat besvarandet till funktionshinderrådets ordförande Tomas 

Wennström (S) 

I egenskap av ordförande för funktionshinderrådet ska jag försöka besvara 

den här interpellationen. 

 

Företrädare för funktionsrättsrörelsen har vid ett flertal tillfällen i 

funktionshinderrådet beskrivit konsekvenserna för enskilda personer med 

funktionsnedsättning och deras möjlighet till ett så självständigt och 

delaktigt liv som möjligt begränsas eller omöjliggörs. Låt mig börja med att 

säga ”Det är inte acceptabelt” ‐ men när man försöker förstå hur det har 

blivit som det har blivit känns det stundtals som ett besök i en Kafkavärld. 

Vi har nu undersökt vad som har hänt och hur vi i Umeå kommun ska 

kunna hjälpa dem som inte längre beviljas utomhuselrullstol på grund av 

bristande förrådsmöjligheter. 

 

Vad är det som har hänt?  

Den 1 juli 2018 trädde lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag 

(BAB) i kraft och ersatte den tidigare lagen. Syftet med lagen är att genom 

bidrag till anpassning av bostäder ge personer med funktionsnedsättning 

möjlighet till ett självständigt liv i eget boende. Men den 23 december 2020 

meddelade Högsta förvaltningsdomstolen (HFD 4637‐19) att 

bostadsanpassningsbidrag inte längre kan lämnas till en av rullstolsgarage 

då detta inte kunde anses vara en komplettering till en fast funktion i 

bostaden enligt lagen om bostadsanpassningsbidrag utan snarare ha en 

koppling till hjälpmedlet. Tidigare har bidrag i vissa fall beviljats för 

fristående elrullstolsförråd om förvaring för elrullstol inte har kunnat 

tillgodosetts på annat sätt, vilket alltid utreds som första steg. 

Nu har Boverket fått regeringens uppdrag att utvärdera lagen om 

bostadsanpassningsbidrag och analysera hur den har påverkat utvecklingen 

av bostadsanpassningsbidraget. Att Boverket har regeringens uppdrag att 

analysera bostadsanpassningsbidraget beror på att lagen är ett 

komplement till bygglagstiftningen och det är Boverket som är 

tillsynsmyndighet. Uppdraget ska redovisas till Socialdepartementet senast 
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den 28 februari 2023. Men även om vi skulle få en eventuell lagändring så 

brukar det, enligt Boverkets handläggare, dröja två till tre år innan den kan 

verkställas. Så länge ska de som är i behov av en elrullstol inte behöva 

vänta. 

 

Därför beslutade vi att bjuda in ansvariga politiker och tjänstepersoner från 

Region Västerbotten och Umeå kommun till ett inledande möte. Syftet var 

att diskutera förutsättningarna för kommunen och regionen att samverka 

för att underlätta för dem som drabbats, fram till dess att regeringen 

beslutar om riktlinjer eller lagändring. En utredningsgrupp har tillsatts med 

uppgift att ta fram ett underlag till politiken. Arbetsgruppen består av 

tjänstepersoner från Region Västerbotten, Umeå och Skellefteå kommun  

 

Svar på fråga 1 

När det gäller prövning enligt socialtjänstlagen är SKR mycket tveksamma 

till detta. Delvis för att kompetensen i denna bedömning finns hos de som 

hanterar bostadsanpassning men också för att prövning enligt 

socialtjänstlagen innebär att det görs en prövning om den enskilde har 

egna medel att stå för insatsen (jmf försörjningsstöd). SKR anser att det 

vore olyckligt att öppna för detta. Det skulle i praktiken innebära att 

enskilda personer riskerar att själva bli tvingade att finansiera ett 

elrullstolsgarage om man inte uppfyllde behov av försörjningsstöd 

 

Svar på fråga 2 

En huvudfråga för arbetsgruppen är att undersöka möjligheten att leasa, 

hyra eller köpa elrullstolsgarage. För att utreda denna möjlighet förs nu 

dialog med de företag som tillhandahåller elrullstolsgarage, arbetsgruppen 

inväntar förslag från företagen.  

 

Ytterligare en fråga att utreda är om förråden kan betraktas som ett 

hjälpmedel eller som tillbehör till hjälpmedel och ingå i 

hjälpmedelssortimentet. Detta är en regional fråga och det underlag som 

arbetsgruppen presenterar för politiken kommer även att lyftas till 

Hjälpmedelsrådet. Samverkan gäller insatser från hälso‐ och sjukvård inom 

regionens och kommunens verksamheter, som behöver dryftas med ett 

regionalt perspektiv. 
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Svar på fråga 3 

Antalet ansökningar om bidrag till förvaring av elrullstol som Umeå 

kommuns bostadsanpassning mottog och beviljade under åren 2020 – 

2022 är följande:  

 

År 2020 (10 pers.)  År 2021 (2 pers.)   År 2022 (0 pers.)  

Ansvaret för att erbjuda hjälpmedel till personer med funktionsnedsättning 

är delat mellan regionerna och kommunerna. Det är förskrivarna av 

hjälpmedel som har kontakt med den som behöver hjälpmedel. Redan 

under förskrivningsprocessens första steg: prova ut, anpassa och välja 

lämplig specifik produkt nekas personer den eldrivna rullstolen för 

utomhusbruk om det saknas förvaring med rätt förutsättning. Det innebär 

att bostadsanpassningen sällan får ansökningar efter det att domen i 

Högsta förvaltningsdomstolen trädde i kraft.  

 

Svar på fråga 4 

Hur många som nekats eldriven utomhusrullstol på grund av bristande 

förvaring finns inte någon exakt siffra att redovisa. Enligt regionens 

hjälpmedelsverksamhet förs ingen sådan statistik. I nedanstående tabell 

redovisas både utbetalt bostadsanpassningsbidrag för fristående 

elrullstolsgarage och utbetalt bostadsanpassningsbidrag totalt under 

perioden 2020 – 2022. Resultatet för 2022 gäller till och med oktober 

månad. Samtliga uppgifter är cirka i SEK.  

 

 UTBETALT BIDRAG  2020 2021  (22‐10‐31) 

2022 

För fristående elrullstolsgarage 650 000 90 000  0 

Totalt   11 000 000 9 800 000 7 000 000

Minskningen av utbetalda bidrag kan inte helt kopplas till elrullstolsgarage 

utan även till pandemieffekt.    
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§ 213 

 

Diarienr: KS‐2022/00969 

Fråga: AB Bostadens parkeringar; Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza och Hans Lindberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

AB Bostadens parkeringar 

Under tisdagen nåddes boende inom AB Bostaden av beskedet att priserna 

för parkeringsplatser ska chockhöjas från och med 2023. För den som 

redan hyr en parkeringsplats kommer höjningen först 2024. Höjningarna 

motsvarar i många fall mer än en fördubbling av månadskostnaden. 

 

Några exempel: 

* Den som hyr en parkeringsplats utan tak men med motorvärmarstolpe på 

exempelvis Ålidhem, Tomtebo eller Umedalen betalar idag 210 kr/mån. 

Efter hyreshöjningen blir priset 450 kr/mån. Detta motsvarar en höjning 

med 114 procent.  

* Den som hyr en parkeringsplats i ett kallgarage, med motorvärmarstolpe, 

i en mer centralt belägen stadsdel som Öbacka betalar idag 320 kr/mån. 

Efter hyreshöjningen blir priset istället 850 kr/mån. Detta motsvarar en 

höjning med 165 procent. 

 

Enligt uppgift i Västerbottens‐Kuriren har Bostaden tittat på vad 

parkeringsplatser kostar hos andra hyresvärdar i Umeå. Som exempel 

nämns bland annat Heimstaden. Hos detta företag kostar en 

parkeringsplats på Carlshem, med motorvärmare men utan tak, 290 

kr/mån. Motsvarande plats hos Bostaden skulle kosta 450 kr/mån med det 
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nya systemet. AB Bostaden skulle med andra ord bidra till att dra upp 

prisnivån i jämförelse med den privata hyresvärden Heimstaden.  

 

Vidare motiveras prishöjningen med att detta utgör ”en del av det ansvar 

som Bostaden tar för framtidens hållbara Umeå”. AB Bostadens 

marknadschef säger till VK att ”en del i prisjusteringen är att jobba med 

andra hållbara mobilitetslösningar”. I detta sammanhang bör det nämnas 

att chockhöjningen även gäller för Bostadens laddplatser för elbilar… 

 

Mot denna bakgrund ställer vi följande frågor: 

1. I vilken instans togs beslutet att höja priserna för parkeringsplatser 
inom AB Bostaden? 

2. I vilken instans togs beslutet att AB Bostadens hyresgäster ska förmås 
att köra mindre bil genom en fördubbling av hyrorna för 
parkeringsplatser? 

3. Vilka alternativa metoder för att förmå AB Bostadens hyresgäster att 
köra mindre bil utreddes, och valdes bort, vid sidan av prishöjningar för 
parkeringsplatser?   

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan: 
 

Svar på fråga 1 

Det är AB Bostadens styrelse som har beslutat.  

 

Svar på fråga 2  

Beslutet togs inte på grund av att AB Bostaden vill att hyresgästerna ska 

köra mindre bil. Det är en feltolkning. Beslutet grundar sig på andra delar 

som jag kommer att nämna. Parkeringsplatser med olika kvaliteter ska ha 

olika prisnivåer. Priset ska vara satt utifrån parkeringsplatsens kvalitet. En 

garageplats blir då dyrare än en markparkering. Extratjänster som 

motorvärmare och elbilsladdning påverkar också priset. I centrala lägen där 

platsen är efterfrågad och det finns fler alternativ till egen bil ska priset 

vara högre än i mer externa lägen. Priset ska också vara jämförbart med 

övriga aktörers på orten prissättning. AB Bostaden har jämfört med andra. 

Man ska också minska klimatpåverkan långsiktigt och prishöjning är en del i 

omställning till hållbart resealternativ. För hyresgäster är enskilt största 

påverkan på klimatet deras resande. Avtalen sägs upp nu och det kommer 
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vara ett år till man höjer priset och under den tiden har hyresgästerna 

möjlighet att fundera. 

 

Svar på fråga 3  

AB Bostaden har inte höjt priserna för att hyresgästerna ska köra mindre 

bil. AB Bostaden har höjt priserna för att parkeringarna ska bära sina egna 

kostnader för drift och underhåll. AB Bostaden har höjt priserna för att de 

ska harmonisera med andra aktörer. AB Bostaden vill också att en del av 

intäkterna ska inspirera och motivera till hållbara resor för dem som vill 

testa på det och skapa förutsättningar för hyresgäster att kunna bidra till 

en hållbar stad. Sedan kan man tillägga att det inte har gjorts en höjning på 

tio år, jag tror till och med att det är fjorton år. Det är olyckligt att man inte 

höjer upp index för varje år för då blir det de här stora ökningarna. AB 

Bostaden har gemensamt i styrelsen fattat beslut om de här olika 

avgiftshöjningarna. 

 

 

 

 

 


